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al prelegerilor ce urmează a se ceti în Săptămâna de 
Rugăciune dele 30 Noemb. până la 8 Dec. 1934 

De cetit Vineri, 30 Noembrie 

Apropierea sfârşitului 
De cetit Sâmbătă, 1 Decembrie, dimineaţa 

Câmpul, solia şi solul 
De cetit Sâmbătă 1 Decembrie, după amiază 

Secerişul este copt 
De cetit Duminecă, 2 Decembrie 

Câştigarea de suflete 

de J. L. McElhany 

de N. P. Neilsen 

de W . Mueller 

de Meade MacGuire 

De cetit Miercuri, 5 Decembrie 

Sborul îngerului al treilea 
De cetit Vineri, 7 Decembrie 

Religia în cămin 
De cetit Sâmbătă, 8 Decembrie, dimineaţa 

Puterea Evangheliei 
De cetit Sâmbătă 8 Decembrie, după amiază 

Nutrind fericita nădejde 

de M. E. Kern 

de J. E. Fulton 

de E. E. Andross 

de C. H. Watson 
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Către predicatorii şi presbiterii Comunităţilor 

Fiecare nouă Săptămână de Rugăciune este mult 
mai importantă; căci de fiecare dată noi ne găsim 
cu un an mai aproape de încheierea lucrării lui 
Dumnezeu pe pământ şi de venirea Domnului nos-
tru. Ce va însemna această nouă Săptămână de Ru-
găciune dela 1 la 8 Decembrie, pentru membrii Co-
munităţilor şi grupelor noastre în ce priveşte îna-
intarea spirituală, desvoltarea lor mai departe în 
activitatea lucrării lui Dumnezeu, cum şi pregătirea 
pentru ziua judecăţii, va depinde în mare măsură 
de voi. 

„îngerului Bisericii din Laodicea scrie-i: Te sfă-
tuesc să cumperi dela Mine aur curăţit pr in foc, ca 
să te îmbogăţeşti; şi haine albe,, ca să te îmbraci cu 
ele, şi să nu ţi se vadă ruşinea goliciunii tale; şi 
doctorie pentru ochi, ca să-ti ungi ochii, si să vezi". 
Apoc. 3, 14. 18. 

Fie ca Domnul să vă ajute, iubiţi fraţi , spre a 
trăi într 'o aşa strânsă legătură cu Dumnezeu încât 
să ajungeţi a înţelege nevoile spirituale ale Comuni-
tăţii, şi cum să faceţi faţă acestor nevoi. Dacă p r in 
studiu sârguitor, pr in meditaţie şi rugăciune, veţi 
face o cuvenită pregătire în vederea Săptămânii de 
Rugăciune din anul acesta, Dumnezeu vă va răsplăti 
pr in t r 'un bogat seceriş de suflete. 

îndemnul Domnului către conducătorii bisericii 
în acest timp atât de important este: „Slujitorii Dom-
nului, să plângă între tindă şi altar, şi să zică: 
,Doamne, îndură-Te de poporul Tău! Nu da de o-
cară moştenirea Ta'". Ioel 2, 17. Şi înaintea poporu-
lui să aducem acum următorul îndemn solemn: 
„Căutaţi pe Domnul câtă vreme Se poate găsi; che-
maţi-L, câtă vreme este aproape. Să se lase cel rău 
de calea lui şi omul nelegiuit să se lase de gându-
rile lui, să se întoarcă la Domnul care va avea milă 
el, la Dumnezeul nostru, care nu oboseşte iertând". 
Isa. 55, 6. 7. 

Succesul unei Săptămâni de Rugăciune nu este 
ceva întâmplător, ci este rezultatul unei pregătiri 
sârguitoare şi desăvârşite. Alegeţi din vreme pe a-
ceia cari vor trebui să prezinte prelegerile, şi fă-
ceţi-i să înţeleagă necesitatea unei pregătiri desă-
vârşite. Sunt puţine persoane cari să poată ceti bine; 
dar pr intr 'un studiu serios şi pr intr 'o obişnuinţă mai 
dinainte în privinţa cetirii cu glas tare se va ajunge 
la o desvoltare a acelora cari sunt aleşi să citească. 
Cel care are de cetit prelegerea trebue să fie aşa de 
familiarizat cu ea încât să nu-şi piardă firul ideii 
dacă îşi ridică ochii de pe revistă. El trebue să stu-
dieze într 'un chip atât de deplin prelegerea încât să 
ajungă a-şi însuşi ideile scriitorului, şi trebue să de-
pună o mare străduinţă în a ajunge ca să transmită 
solia prelegerii la minţile şi sufletele oamenilor. Au-
torii acestor prelegeri, aleşi de Comitetul Conferinţei 

Generale, după mult studiu şi rugăciune au scris so-
liile lor către Comunităţile noastre. Fie ca cei cari 
citesc să se străduească a prezenta în aşa fel soliile 
ca şi cum autorii ar fi de faţă. Dacă prelegerea a fost 
prezentată aşa cum trebue, de obiceiu s'ar putea ca 
să nu mai fie însoţită de niciun alt comentariu în 
plus faţă de ce a fost scris în prelegere. Orice obser-
vaţie care s 'ar face să fie scurtă, şi foarte la punct . 

Faceţi planuri bine stabilite în ce priveşte t impul 
de rugăciune şi de mărturisire. Acei cari au la inimă 
sarcina salvării sufletelor să se roage cu stăruinţă, 
şi cu iubire să caute a îndruma pe cei neconvertiţ i 
şi pe cei rătăciţi către o consacrare deplină. O nouă 
reînsufleţire trebue să aibă loc în biserică; de ce nu 
acuma? 

Să reamintim credincioşilor noştri că deplina con-
sacrare cuprinde în sine şi bunurile noastre. încă 
dela începutul Săptămânii de Rugăciune să le atra-
gem atenţia către darurile anaule cari se vor strânge 
în Sabatul dela 8 Decembrie. Este cu neputinţă de 
insistat aşa cum trebue asupra nevoii de fonduri cu 
cari lucrarea să fie dusă mai departe. îndemnaţ i pe 
credincioşi să facă din aceasta un subiect de rugă-
ciune stăruitoare. Dumnezeu aşteaptă din partea fie-
căruia să-şi facă datoria în aducerea de sacrificii . 
Atrageţi atenţia credincioşilor Domnului asupra so-
liilor pe cari El le-a trimes cu privire la facerea de 
darur i cu ocazia sărbătorilor. 

„Domnul nu este onorat prin obiceiul de a se a-
duce darur i costisitoare câtorva persoane favorite 
f i indcă aşa este obiceiul. Aceşti favoriţi rareori sunt 
săracii Domnului". 

„Nu este niciun rău în aceea de a aduce darur i 
prietenilor noştri car i se găsesc în adevărată lipsă. 
Dar eu vă rog stăruitor, fraţ i şi surori, ca nu din pri-
cina obiceiului să faceţi daruri acelora cari nu au 
absolută nevoie, în t imp ce faceţi prea puţin pentru 
cei sărmani, şi neglijaţi cu totul să vă aduceţi daru-
rile voastre lui Dumnezeu". 

„Faceţi ca banii cheltuiţi de obiceiu pentru ase-
menea darur i , să fie vărsaţi în visteria Domnului". 
„Review and Herald", Ian. k, 1881. 

Misionarii noştri din lumea întreagă, pr in faţa 
cărora trec chemările şi ocaziile nemai pomenite 
până acuma în ce priveşte prilejul de a vesti solia, 
aşteaptă din partea bisericii vii a lui Dumnezeu, pe 
care El a răscumpărat-o cu propriul Său sânge, să 
vină in anul acesta cu un dar anual corespunzător 
nevoilor. Fie, ca în această Săptămână de Rugăciune 
să nădăjduim a primi mult dela Dumnezeu, şi de 
asemene să facem mult pentru Dumnezeu. 

COMITETUL CONFERINŢEI GENERALE. 



Apropierea sfârşitului 
De cetit Vineri, 30 Noembrie 

„Eu vin curând. Păstrează ce ai, ca nimeni 
să nu-ţi ia cununa". Apoc. 3, 11. „Iată, Eu vin 
curând; şi răsplata Mea este cu Mine, ca să 
dau fiecăruia după fapta sa". Apoc. 22, 12. „Să 
nu vă părăsiţi dar încrederea voastră, pe care 
o aşteaptă o mare răsplătire! Căci aveţi nevoie 
de răbdare, ca, după ce aţi împlinit voia lui 
Dumnezeu, să puteţi căpăta ce v'a fost făgă-
duit. ,Incă puţină, foarte puţină vreme', şi ,Cel 
ce vine va veni, şi nu va zăbovi'". Ebr. 10, 
35—37. 

Textele acestea djn Sfintele Scripturi ne 
sunt foarte bine cunoscute. Noi le-am petit me-
reu, mereu. Le-am folosit ca texte de bază pen-
tru multe predici despre apropierea venirii 
Domnului nostru Isus Hristos. Mereu' şi mereu 
inimile noastre au fost adânc mişcate când am 
ascultat aceste predici. Mulţi dintre cei cari iau 
parte astăzi la această Săptămână de Rugă-
ciune au crezut cu ardoare în apropiata venire 
a Domnului. Mulţi au îmbătrânit în speranţa 
venirii în curând a lui Hristos. Sute au mers la 
odihnă însufleţiţi până în ultima clipă de acea-
stă nădejde. In ultimii ani un număr mereu 
crescând a îmbrăţişat adevărul şi mulţi au fost 
îmbărbătaţi în speranţa revenirii lui Hristos. 

Mişcarea adventă se ivi şi venirea lui Hris-
tos începu să fie vestită exact la timpul arătat 
în Scripturi. Semnele pe cari Hristos le pre-
zise în legătură cu venirea Sa, au început să 
apară. Pionierii acestei mişcări au-avut ocazia 
să vadă multe dovezi despre apropierea ace-
lei zile. 

Dar cum stau lucrurile astăzi? Unde ne gă-
sim noi, în mâna cărora a trecut răspunderea 
de a duce mai departe această lucrare, în ce 
priveşte apropierea venirii Sale? Dacă pionie-
rii acestei mişcări au avut ceva pe ce să înte-
meieze credinţa, nădejdea \şi aşteptarea lor, 
atunci noi avem de o sută de ori mai mult. Ei 
erau puţini la număr şi cu puţine mijloace 
pentru a săvârşi lucrarea ce le fusese încredin-
ţată. O puternică solie de avertizare a lumii 
despre apropiata venire a lui Hristos trebuia 
să fie dusă oricărui neam, oricărei seminţii, 
oricărei limbi şi oricăţui popor. Cu o credinţă 
tare şi cu curaj ei au făcut faţă începutului 
unei astfel de însărcinări. Cu totul altfel stau 
lucrurile cu noi astăzi. Noi stăm faţă în faţă 
nu cu problema de a începe o astfel de lucrare, 
ci de a o termina. In orice loc se îmmulţesc 
dovezile că ne apropiem cu paşi repezi de sfâr-
şit. Dela începutul acestei mişcări şi până as-
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tăzi n'a mai fost un timp ca acesta. Profeţiile 
Cuvântului lui Dumnezeu se împlinesc cu o 
siguranţă absolută. Evenimentele lumii de as-
tăzi, cari se perindă prin faţa ochilor noştri cu 
o iuţeală mare, arată precis că sfârşitul este 
aproape. 

Fiţi gata 
Adesea, noi ne mirăm de întinsa indife-

renţă manifestată de oameni în general faţă 
de adevărurile revenirii lui Hristos. Dar care 
este propria noastră atitudine faţă de fapttil 
că venirea Sa va fi deodată şi pe neaşteptate? 
„Luaţi seama la voi înşivă, ca nu cumva să vi 
se îngreueze inimile cu îmbuibare de mâncare 
şi băutură, şi cu îngrijorările vieţii acesteia, şi 
astfel ziua aceea să vină fără veste asupra 
voastră. Căci ziua aceea va veni ca un laţ peste 
toţi cei ce locuiesc pe toată faţa pământului. 
Veghiaţi dar în tot timpul, şi rugaţi-vă, ca să 
aveţi putere să scăpaţi de toate lucrurile aces-
tea, cari se vor întâmpla, şi să staţi în picioare 
înaintea Fiului omului". Luca 21,' 34—36. 

Următoarele paragrafe extrase din scrierile 
servei Domnului, conţin pentru noi îndemnuri 
şi avertismente venite la timp: 

„,De aceea şi voi fiţi gata; căci Fiul omului 
va veni în ceasul în care nu vă gândiţi'. Matei 
24, -44. Seara du-te la odihnă cu orice păcat 
mărturisit. Aşa făceam noi în 1844 când aştep-
tam să întâmpinăm pe Domnul nostru. Şi a-
cum acest mare eveniment este mai aproape 
de cât am crezut noi prima dată. Fiţi gata tot-
deauna, seara, dimineaţa şi la amiază, pentru 
ca atunci când veţi auzi glasul: ,Iată Mirele 
vine! ieşiţi-I în întâmpinare!' să puteţi, chiar 
deşteptaţi din somn, să mergeţi în întâmpina-
rea Lui cu candelile aprinse şi împodobite". 
„Mărturii", Vol. IX, pag. 48. 

„Dea bunul Dumnezeu ca poporul Său să 
se ridice, să meargă şi să lucreze ca bărbaţi şi 
femei cari se află la hotarul lumii veşnice. In 
curând o surpriză înspăimântătoare va veni 
peste locuitorii pământului. Deodată Hristos 
va veni cu putere şi slavă mare. Atunci nu va 
mai fi timp de pregătire pentru a-L întâmpina. 
Acum este timpul cel mai potrivit să ducem 
solia de avertizare". Idem, Voi. VIII, p. 37. 

„Ziua lui Dumnezeu se apropie repede. Su-
netul paşilor Săi este aşa de înăbuşit, încât nu 
deşteaptă lumea din somnul ei de moarte în 
care a căzut. In timp ce străjerii strigă: ,Pace 
şi linişte', ,atunci o prăpădenie neaşteptată va 



veni peste ei: şi nu va fi chip de scăpare'; căci 
ziua aceea va veni ca un laţ peste toţi cei ce 
locuiesc pe toată faţa pământului'. Ea va sur-
prinde ca un hoţ în timpul nopţii şi pe iubitorul 
de plăceri şi pe omul păcătos. Când totul se 
pare a fi în siguranţă şi oamenii se retrag la 
odihnă plăcută, atunci pe lla miezul nopţii ho-
ţul care dă târcoale pe furiş se apropie de 
prada sa. Când este prea târziu pentru a înlă-
tura răul, atunci se bagă de seamă că vreo uşă 

* sau vreo fereastră n'a fost întărită. ,De aceea 
şă voi fiţi gata; căci Fiul omului va veni în cea-
sul în care nu gândiţi'. Oamenii se odihnesc 
acum în linişte, închipuindu-şi că sunt în sigu-
ranţă, însă toţi trebue să fie cu băgare de seamă 
ca nu cumva să rămână vreun loc deschis pe 
unde să intre duşmanul. 

„Trebue să se depună mari sforţări pentru 
a învedera lucrul acesta lumii. Lucrul cel mai 
principal este de a fi învederat nu numai lumii, 
dar chiar propriilor noastre Comunităţi, anume 
că ziua Domnului va veni deodată, pe neaştep-
tate. Inspăimântătoarea avertizare a profeţiei 
este adresată oricărui suflet. Nimeni să nu crea-
dă că este în afară de pericolul de a fi luat 
fără veste. Nicio tălmăcire a profeţiei să nu vă 
răpească'convingerea cunoaşterii semnelor carii 
arată că acest mare eveniment este la uşă". — 
„Special Testimonies on Education", pp. 107. 

Dovezi în sânul mişcării 
Pionierii soliei erau puţini la număr. La în-

ceput sforţările lor se mărgineau pe o întindere 
foarte restrânsă. Ei priveau la o lume care aş-
tepta şi căreia nu-i fusese încă dusă solia. Insă 
cu curaj şi hotărîre ei au început să lărgească 
linia de înaintare. S'au împlinit în luna Septem-
brie trecut 60 de ani de când fratele J. N. An-
drews a străbătut oceanul ca primul misionar 
trimes să reprezinte această mişcare. Aproape 
20 de ani mai târziu ne-au fost date prin serva 
Domnului următoarele cuvinte mişcătoare: 

„Lucrarea poporului lui Dumnezeu este re-
prezentată printr'un simbol foarte potrivit, a-
nume un înger sburând-în mijlocul cerului. In 
această lucrare fiinţele cereşti conlucrează cu 
factorii omeneşti la răspândirea ultimei solii 

* între locuitorii acestei lumi. Insă planurile şi 
lucrările oamenilor nu ţin pas cu, providenţa lui 
Dumnezeu; dar deşi sunt unii cari pretind a 
crede adevărul, afirmând prin atitudinea lor: 
„Noi nu dorim căile Tale, Doamne, ci căile 
noastre", sunt mulţi cari se roagă lui Dumnezeu 
ca să poată înţelege ce este adevărul. In cămă-
ruţa lor ei se roagă cu lacrămi pentru a putea 
vedea lumina din Sfintele Scripturi; şi Domnul 
cerului a însărcinat pe îngerii Săi să conlucreze 
cu aceşti factori omeneşti pentru a duce mai 
departe planurile Sale vaste, ca toţi cari doresc 

vieaţa să poată privi slava lui Dumnezeu. 
„Noi trebue să mergem acolo unde providenţa 

lui Dumnezeu ne deschide căi; şi pe măsură ce 
vom înainta, vom constata că cerul a mers îna-
intea noastră, lărgind câmpul de lucru cu ,mult 
peste limita posibilităţilor şi mijloacelor noastre 
de atins. Marea nevoie a câmpurilor deschise fin 
faţa noastră ar trebui să mişte pe toţi aceia 
cărora Dumnezeu le-a încredinţat mijloace sau 
însuşiri, pentru ca ei să devoteze atât persoana 
lor proprie cât şi tot ce le aparţine, lui Dumne-
zeu. Noi trebue să fim administratori credin-
cioşi nu numai ai bunurilor noastre, dar chiar şi 
ai harului pe care Dumnezeu ni 1-a dat, pentru 
ca să fim aduşi sub stindardul însângerat al 
Prinţului Emanuel. Idealul şi ţintele cari trebue 
să fie atinse de către misionarii consacraţi-sunt 
toarte mari. Câmpul de activitate misionară 
nu este mărginit de castă sau naţionalitate. 
Câmpul este lumea şi lumina adevărului trebue 
să; pătrundă în toate locurile întunecoase ale 
pământului în cel mai scurt timp posibil". — 
E. G. White, în Buletinul Conferinţei Generale, 
1893, pag. 29k. 

Când am primit aceste cuvinte, solia pă-
trunsese numai în câteva ţinuturi. Astăzi însă 
hotarele acestei lucrări se întind dela Ham-
merfest, în cuprinsul Cercului Arctic, până la 
Punta Arenas, locul cel mai sudic al Americii 
de Sud, şi peste tot globul pământesc, dela Ră-
sărit la Apus. Astăzi este aproape imposibil 
chiar şi pentru cel mai intim observator al în-
tinsei noastre lucrări să înţeleagă şi să cuprindă 
cu adevărat însemnătatea celor ce au loc. Pro-
videnţele lui Dumnezeu au mers mult mai de-
parte decât socotisem noi prin planurile şi 
puterile noastre. Niciodată mai înainte ocaziile 
n'au întrecut aşa de mult mijloacele noastre. 
Noi am ajuns la un timp cu totul nou în isto-
ria acestei mişcări. Este un timp minunat. A-
nii de muncă, de sacrificiu şi de aruncarea se-
minţei aduc un seceriş bogat. Pretutindeni ve-
dem cum evenimentele iau o aşa întorsătură 
încât cunoaştem că Domnul poate să-Şi ter-
mine repede lucrarea şi s'o scurteze 'în drep-
tate. 

Folosirea uneltelor umile 
Ni s'a spus că: „Atunci când va veni tim-

pul ca ea (solia îngerului al treilea) să fie ves-
tită cu cea mai mare putere, Dumnezeu va lu-
cra prin unelte umile, îndrumând minţile a-
celora cari se consacră în serviciul Său. Lu-
crătorii vor fi făcuţi destoinici prin ungerea 
Spiritului Sfânt Bărbaţi ai credinţei şi ai 
rugăciunii vor fi îndemnaţi să meargă plini 
de zel sfânt, să vestească solia pe care Dum-
nezeu le-a încredintat-o". — „Marea luptă", 
pag. 606. 



Aceste cuvinte se împlinesc în mod izbitor 
chiar astăzi. „Unelte umile" sunt folosite pen-
tru a vesti solia. De curând, într'o vizită fă-
cută într'unul din câmpurile noastre misio-
nare, scriitorul acestor rânduri şi-a îndreptat 
atenţia spre linele din aceste exemple mai evi-
dente. Departe în regiunile muntoase ale unuia 
din câmpurile noastre misionare din America 
de Sud, un colportor a vândut o carte unui om, 
care, după ce a cetit-o, a început să ţină Saba-
tul. Soţia sa se împotrivi foarte mult adevă-
rului, şi pentru un timp se despărţi de soţul ei. 

Povestind aceste lucruri, conducătorul mi-
siunii zicea: 

„El, adică soţul, a continuat totuşi să lu-
creze pentru ea prin scrisori şi scrieri, şi ur-
marea a fost înlăturarea împotrivirii ei. In cele 
din urmă un tractat despre Sabat a convins-o, 
şi s'a hotărît pentru adevăr. 

„Imediat după botez, ea şi soţul ei au res-
tabilit iarăşi căsnicia. Ea este una din cele mai 
zeloase misionare din Columbia. împreună cu 
soţul ei sunt misionari devotaţi, şi cu ajutorul 
lui Dumnezeu au fost în stare să câştige 20 de 
suflete. Lucrarea lor se desfăşoară mai ales 
printre munteni. într'un loc au format ovgrupă 
de peste 80 de credincioşi. 

„într'o scrisoare primită de curând din par-
tea ei, vorbeşte despre unele din experienţele 
sale, şi declară, între alte lucruri, că de când 
a primit botezul, acum vreo 2 ani, ea a fost 
însufleţită de ,un puternic îndemn' să câştige 
suflete pentru Hristos". 

Din alt câmp aflăm despre o grupă de 250 
de credincioşi. Povestirea, redată lîn cuvintele 
conducătorului misiunii, este foarte mişcătoare. 

„Două femei mergeau spre târg. Una era 
o Adventistă de Ziua Şaptea, cealaltă o cato-
lică. In drumul lor discutau, ca de obiceiu, su-
biecte religioase. Sora noastră adventistă a în-
ceput să-i povestească tovarăşei ei despre toate 
binecuvântările pe cari le primise de când era 
în pace cu Dumnezeu. In timp ce-i povestea 
despre puternica minune săvârşită prin ha-
rul lui Dumnezeu, atât în vieaţa ei cât şi în 
vieaţa prietenelor ei, o tânără care le urmărea 
de aproape a auzit din întâmplare aceste lu-
cruri. Ea auzi de asemenea istoria liberărilor 
din lanţurile celui rău şi ale superstiţiei. După 
un timp cele două femei se despărţiră, apu-
când fiecare un alt drum, iar fata le pierdu 
din vedere. Dar întorcându-se acasă, ea spuse 
tatălui ei, care era un preot păgân foarte te-
mut, despre toate aceste lucruri minunate pe 
cari le auzise. Acesta, nădăjduind să facă pa-
rale bune cu această nouă religie, şi-a zis: t r e -
bue s'o dobândesc'. Astfel când a venit ziua de 
Sâmbătă, a luat o sticlă de rom, câţiva bani 
şi câteva boabe de grâu prăjite, şi a mers acolo 
182 

unde i se spusese de către fiica lui că se gă-
seşte această nouă religie, luând parte la adu-
narea din Sabat. Cele auzite l-au impresionat 
atât de mult, încât după adunare merse la 
presbiter şi-i spuse că doreşte să cumpere a-
ceastă religie, arătându-i romul, banii şi grâul 
pe care-1 adusese drept plată. 

„Conducătorul (Comunităţii noastre îşi puse 
mâna pe umărul acestui om şi-i zise zâmbind: 
,Poţi să-ţi păstrezi banii şi toate celelalte. Eu 
nu vând această religie. Eu ţi-o dau gratis, dacă 
vrei să iei loc câtva timp şi să mă asculţi'. 0-
mul acesta a fost foarte mirat când a văzut că 
poate să cumpere o religie fără bani. Nicio-
dată mai înainte nu mai avusese o astfel de 
experienţă, pentrucă în cultul păgânesc al spi-
ritelor totul se plăteşte, ba încă se plăteşte bine. 
Acest preot păgân ascultă întreaga după amiază 
istoria minunată a iubirii lui Dumnezeu, şi 
cum a trimes El pe Fiul Său să salveze pe cei 
ai Săi din păcatele lor. Pe înserate el părăsi 
locul acela pentru a nu mai fi vreodată preot 
păgân ci un suflet întors la Dumnezeu. 

Intorcându-se acasă spuse celor ai săi des-
pre hotărîrea sa, şi apoi luând toba cum şi alte 
podoabe ceremoniale ale sale le arse, în timp 
ce oamenii îşi clătinău capul şi şopteau: f i a -
rele nostru şef a înnebunit. El zice că nu va 
mai oficia niciun serviciu păgânesc pentru noi'. 

„Omul acesta deveni o putere atât de mi-
nunată prin Hristos, încât numai prin mărturia 
lui au primit solia îngerului al treilea 250 de 
oameni, dintre cari mai mult de 50 sunt foşti 
preoţi păgâni. Rugăciunile jsale' sunt însoţite 
de o aşa putere, cuvintele sale sunt aşa de 
pătrunzătoare, şi întreaga sa vieaţă aşa de 
creştinească, încât oriunde merge este o bine-
cuvântare. Dacă vreodată o familie este în ne-
caz sau vreunul este bolnav, în loc să cheme 
lin doctor vrăjitor cum făceau mai înainte, ei 
zic: ,Să chemăm pe fratele Petru; el ne va 
ajuta'. 

„Este minunat să vezi mari vindecări de 
boale grele. Domnul lucrează prin fratele Pe-
tru, răspunzând la rugăciunile sale. El este o-
mul cel mai fericit si cel mai ocupat din tot 
ţinutul". 

Cu astfel de experienţe cari se îmmulţesc 
în toată lumea, cât de repede se poate termina 
lucrarea! In unele câmpuri astăzi este imposi-
bil pentru lucrători să facă lucrare evanghe-
listică. întregul lor timp şi toată forţa se con-
sumă prin călătorii din loc în loc pentru a 
instrui, boteza şi organiza pe cei cari primesc 
solia. Serva Domnului ne-a făcut să întreză-
rim mai dinainte aceea ce noi acum chiar am 
început să vedem: 

„In viziuni de noaptea mi-au trecut prin 
faţă tablourile unei mari mişcări de reformă 



în imij locul poporului lui Dumnezeu. Mulţi 
lăudau pe Dumnezeu. Bolnavii erau vindecaţi, 
şi se săvârşeau şi alte minuni. Se putea vedea 
un spirit de mijlocire, chiar aşa cum a fost 
manifestat înainte de ziua Rusaliilor. Sute şi 
mii puteau fi văzuţi vizitând familii şi deschi-
zând oamenilor Cuvântul lui Dumnezeu. Ini-
mile erau convinse de puterea Duhului Sfânt, 
şi se manifesta Un spirit de adevărată conver-
tire. In orice parte uşile erau larg .deschise pen-
tru vestirea adevărului. Lumea părea a fi lu-
minată de o influenţă cerească. Mari binecu-
vântări erau primite prin adevăratul şi umilul 
popor al lui Dumnezeu. Am auzit glasuri de 
mulţumire şi de laudă, şi părea a fi o schim-
bare ca cea de la 1844". — „Mărturii", Vol. IX, 
pag. 126. 

Dovezi în lume 
Dacă pionierii acestei lucrări ar fi putut să 

vadă stările de lucruri cari sunt astăzi în lume, 
cu siguranţă ar fi crezut că sfârşitul este/ foarte 
aproape. Lucrurile cele mai extraordinare şi 
neobişnuite au devenit aşa de comune încât 
privim la ele fără să ne gândim la cuvenita 
însemnătate a lor. Faptul învederat este că as-
tăzi noi vedem mereu desfăşurându-se în faţa 
noastră evenimente în lumea întreagă, cari 
vestesc cu glas puternic grabnica apropiere a 
sfârşitului. Stările sociale, politice şi religioase 
trec prin aşa de mari schimbări, încât chiar şi 
bărbaţii cei mari ai lumii sunt alarmaţi şi zgu-
duiţi. Aşezămintele cele temeinice ale societă-
ţii sunt subminate de forţele necredineioşiei. 
Spiritul de nelinişte şi revoltă este mult întins 
şi pătrunde câteodată chiar şi în Comunitate. 
Relaţiunile internaţionale devin tot mai încor-
date pe zi ce trece. Războaie vamale şi comer-
ciale şi ciocniri de interese între naţiuni, nu-
tresc flăcările urii naţionale. Mânia, iritarea şi 
ura deschisă sunt vestite pe faţă. Forţele na-
vale aşteaptă cu nerăbdare ocazia de a rupe 
convenţiile de limitare a înarmărilor. Se in-
ventează şi se construesc arme de războiu noui 
şi cu mult mai îngrozitoare ca până acum. A 
venit timpul când naţiunile se mânie. Pregă-
tirile de războiu se fac cu înfrigurare. Oame-
nii de stat, cu toată alarma lor asupra stărilor 
de lucruri şi cu toate sforţările lor sincere de a 
le îndrepta, rămân fără putere. Unde vor duce 
toate acestea? Nu poate fi dat decât un răs-
puns. Sfârşitul se apropie, Domnul va veni în 
curând. Cât de frumos descrie serva Domnu-
lui aceste timpuri în următoarele paragrafe: 

„Trăim în timpul sfârşitului. Grabnica îm-
plinire! a semnelor timpului vesteşte că veni-
rea lui Hristos este aproape. Zilele în cari trăim 
sunt solemne şi importante. Duhul lui Dum-
nezeu se retrage treptat dar sigur de pe pă-

mântul acesta. Plăgile şi judecăţile cad deja 
asupra acelora cari despreţuiesc harul lui Dum-
nezeu. Calamităţile pe mare şi pe uscat, starea 
turbure a societăţii, veştile de războiu, umplu 
de groază. Ele prevăd apropierea unor eveni-
mente de cea mai mare importanţă. 

„Agenţii celui rău îşi strâng forţele laolaltă 
şi se întăresc. Ei se pregătesc pentru marea 
criză din urmă. In curând vor avea loc mari 
schimbări în lumea aceasta şi ultimele scene 
vor fi foarte repezi. 

„Starea de lucruri din lumea de astăzi a-
rată că trăim în timpuri foarte turburi. Ziarele 
sunt; pline de indicii ale unui teribil conflict 
într'un viitor apropiat. Tâlhării îndrăsneţe 
sunt fapte la ordinea zilei. Loviturile sunt o-
bişnuite. Hoţiile şi omorurile se comit în orice 
loc. Oameni demonizaţi iau vieaţa bărbaţilor, 
femeilor şi copiilor. Oamenii aleargă nebuni 
după viţii, si orice fel de rău triumfează". — 
Idem. Vol. IX, pag. 11. 

Din nou Spiritul Profeţiei ne avertizează: 
„Mi-a fost arătat că în lumea aceasta există 

o teribilă stare de lucruri. îngerul harului îşi 
strânge aripile şi este gata să-şi ia sborul. Dum-
nezeu este chiar pe punctul ca să-Şi retragă 
puterea Sa înfrânătoare de pe pământ, şi Sa-
tana caută să aţâţe diferitele elemente din lu-
mea religioasă, aducând pe oameni să se a-
şeze înşişi sub conducerea marelui amăgitor, 
care lucrează în fiii neascultării cu toată arta 
sa de amăgire. Locuitorii pământului chiar 
merg sub conducerea prinţului întunericului, 
şi aceSta este numai începutul sfârşitului. 

„Legea lui Dumnezeu este părăsită. Vedem 
şi auzim despre învălmăşaJă şi nedumerire, 
lipsă şi foamete, cutremure şi inundaţii; oa-
menii comit grozave fărădelegi; patima, lipsa 
de judecată ia stăpânirea. Mânia lui Dumne-
zeu este peste locuitorii lumii, cari sunt tot aşa 
de corupţi ca şi locuitorii Sodomei şi Gomorei. 
Focul şi apa au şi început a distruge mii de 
vieţi şi avuturi adunate în mod egoist de asu-
pritorii săracilor. Domnul este gata să termine 
în grabă lucrarea Sa şi să pună capăt păcatu-
lui. O, fie ca aceste scene cari mi-au trecut pe 
dinainte, despre nedreptăţile cari se întâmplă 
în aceste zile din urmă, să impresioneze adânc 
sufletele pretinsului popor al lui Dumnezeu. 

„După cum a fost în zilele lui Noe, tot aşa 
va fi şi când Se va arăta Fiul omului. Domnul 
îşi retrage îngrădirile Sale de pe pământ, şi în 
curând va avea loc moarte şi distrugere, cri-
mele se vor îmmulţi şi mari cruzimi se vor în-
drepta împotriva bogaţilor cari s'au ridicat 
împotriva celor săraci. Acei cari sunt lipsiţi 
de ocrotirea lui Dumnezeu, nu vor găsi scă-
pare în niciun loc sau poziţie socială. Agenţii 
omeneşti sunt instruiţi şi folosesc puterea lor 



inventivă pentru a pune la lucru cel mai pu-
ternic mecanism de a răni si a ucide". Idem, 
Voi. VIII, pp. 49. 50. 

Cum vom sta noi în faţa acestei ore solem-
ne la care am ajuns? Ce experienţă va aduce 
această Săptămână de Rugăciune fiecăruia 
din noi? Vom mărturisi şi vom lepăda noi, ca 
niciodată mai înainte, păcatul, şi vom rupe noi 
orice legătură cu lumea? Este ocazia de aur 
pentru acei cari au trăit adevărul numai cu 

numele, ca să se întoarcă de Ia o astfel de vieaţă. 
Să căutăm pe Domnul din toată inima în sin-
ceritate. 

Dumnezeu revarsă Spiritul Său. Ploaia cea 
târzie cade. In curând această solie se va tran-
sforma într'o mare strigare. Sfârşitul este a-
proape. „De aceea, şi voi fiţi gata; căci Fiul 
omului va veni în ceasul în care nu gândiţi". 
Mat. 24, 44. 

J. L. McElhany 

Câmpul solia şi sollull 
De cetit Sâmbătă dimineaţa, 1 Decembrie 

Totdeauna Dumnezeu a trimes o solie de a-
vertizare locuitorilor pământului mai înainte de 
a aduce vreo mare nenorocire asupra lor. El 
face lucrul acesta pentru ca ei să poată avea o-
cazia de a se întoarce la El mai înainte de a veni 
nimicirea. El îi îndeamnă rugător să se înde-
părteze dela orice nelegiuire pentru ca să tră-
ească şi să nu piară în păcatele lor. 

In felul acesta s'a întâmplat în primele vea-
curi când nelegiuirea oamenilor devenise aşa 
de mare încât Dumnezeu nu mai putea să mai 
suporte. El anunţă prin Noe venirea potopului. 
Timp de o sută şi douăzeci de ani acest drept a 
construit corabia, şi a stăruit de oameni să se 
întoarcă de pe căile lor rele. Acest „predicator 
al dreptăţii" nu numai că a vestit calea mân-
tuirii, dar a dat şi solia specială de avertizare 
ca un îndemn în plus spre trezirea oamenilor 
mai înainte de a fi prea târziu. 

De asemenea, când Sodoma şi Gomora au 
fost nimicite, soli cereşti au fost trimeşi la A-
braam spre a-i vesti evenimentul. Ei de aseme-
nea merseră şi la Lot şi la familia sa din So-
doma cu strigătul de avertizare şi-1 îndemnară 
stăruitor să fugă dinaintea nimicirii ameninţă-
toare. Când răutatea Ninivei s'a suit până la 
Dumnezeu şi se hotărîse nimicirea, Iona a fost 
trimes la ei cu următoarea solie solemnă: „încă 
patruzeci de zile, şi Ninive va fi nimicită". Iona 
3, 4. Dar poporul nu a fost nimicit atunci, căci 
ei luară seama la solie, şi se pocăiră în sac şi 
cenuşă. 

Iarăşi ştim că loan Rotezătorul veni cu o 
solie specială de pregătire pentru prima venire 
a lui Hristos. El era trimes „ca să gătească 
Domnului un norod bine pregătit pentru El". 
El a vestit cu glas lămurit: „Pocăiţi-vă, căci 
împărăţia cerurilor este aproape". Mat. 3, 2. So-
lia sa era întemeiată pe împlinirea profeţiei. El 
putea pune mâna asupra textului şi să spună: 
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„Eu sunt glasul celui ce strigă în pustie: Nete-
ziţi calea Domnului', cum a zis proorocul Isaia". 
loan 1, 23. El ştia că sosise timpul pentru pri-
ma venire a lui Hristos, şi îşi vesti solia cu pu-
tere. Aceasta aduce convingerea păcătoşilor. 

„Tot ţinutul Iudeii şi toţi locuitorii Ierusali-
mului au început să iasă la el; şi, mărturisin-
du-şi păcatele, erau botezaţi de el în râul Ior-
dan". Marcu 1, 5. Şi atunci când loan văzu pe 
Isus venind, cu o credinţă neşovăelnică el arătă 
spre Isus şi zise: „Iată Mielul lui Dumnezeu, "v 
care ridică păcatul lumii"! loan 1, 29. 

Astfel s'a procedat în tot cursul veacurilor, 
din clipa de când păcatul a intrat în lume. 
Domnul a dat în vremurile de criză solii spe-
ciale de avertizare, şi servii Lui le-au vestit cu 
putere. Prin credinţă ei au crezut Cuvântul lui 
Dumnezeu. Lucrul acesta a dat putere soliei lor, 
şi aduse pocăinţa ascultătorilor lor. „Nu, Dom-
nul Dumnezeu nu face nimic fără să-Şi desco-
pere taina Sa slujitorilor Săi prooroci". Amos 
3, 7. 

O solie de avertizare 
Noi încă nu am ajuns ultimele zile ale is-

toriei lumii acesteia. Răutatea creşte pretutin-
deni. Necredinţa abundă în tot locul. Necredin-
cioşia şi ateismul îşi fac cu putere loc în ţară. 
Mulţi tăgăduesc însăşi existenţa lui Dumnezeu, 
şi în mod despreţuitor pun la o parte Cuvântul 
Său. Eli leapădă învăţătura creaţiunii, pentru 
ca în schimb să urmeze în speculaţiile închipui-
rilor lor. Chiar şi mulţi dintre aceia cari se pre-
tind a fi vestitori ai Evangheliei, tăgăduesc 
dumnezeirea lui Hristos, şi pun la o parte naş-
terea Sa minunată. Ei leapădă infailibilitatea 
Cuvântului Său, şi în locul ei primesc învăţă-
turile oamenilor. „Ei călcau legile, nu ţineau 
poruncile, si rupeau legământul cel veşnic"! 
Isa. 24, 5. 



Dumnezeu nu mai poate răbda decât încă 
puţină vreme răutatea şi necredinţa omului. In 
curând trebue să se încheie timpul cercării lor, 
şi atunci va veni pe neaşteptate nimicirea asu-
pra acelora cari fără nicio mustrare au călcat 
In picioare legea lui Dumnezeu, şi au înlăturat 
în mod hotărît voinţa lui Iehova. Aceasta va fi 
o nimicire grozavă, cum nu s'a mai văzut de 
când sunt oamenii pe pământ. întreaga lume va 
fi nimicită, cu toate cetăţile „nimicite înaintea 

ţ Domnului, si înaintea mâniei Lui aprinse"! Ier. 
4, 26. 

înainte de venirea acestei nimiciri Domnul 
va trimete o solie de avertizare către toţi, che-
mându-i să se întoarcă la El cât încă nu este 
prea târziu. Nici nu poate fi altfel. Trebue ves-
tită o solie de avertizare până la marginile pă-
mântului. Aceasta va fi ultima solie de îndurare 
mai înainte ca nimicirea finală să se abată asu-
pra lumii. Aceasta este solia ceasului judecăţii, 
cea mai solemnă solie ce a fost vreodată încre-
dinţată omului. Ea este prezisă în profeţie, şi 
trebue dusă spre împlinirea prezicerilor lui 
Dumnezeu. 

Solia ceasului judecăţii, care trebue dusă în 
lume, se găseşte în Apocalips 14, 6—12. Bă-
trânul profet loan, privind în decursul veacu-
rilor viitoare în viziune sfântă, văzu timpurile 
noastre cum şi evenimentele solemne ale j ude-
căţii. El zice: „Şi am văzut un alt înger care 

r sbura prin mijlocul cerului, cu o Evanghelie 
veşnică, pentru ca s'o vestească locuitorilor pă-
mântului, oricărui neam, oricărei seminţii, ori-
cărei limbi şi oricărui norod. El zicea cu glas 
tare: ,Temeţi-vă de Dumnezeu, şi daţi-I slavă, 
căci a venit ceasul judecăţii Lui; şi închinaţi-vă 
Celui ce a făcut cerul şi pământul, marea şi iz-
voarele apelor"! 

După cum vedem aceasta este o solie mon-
dială, o avertizare ce trebue răspândită pretu-
tindeni. Ea nu este un lucru ce trebue anunţat 
numai într'un colţ al pământului; ci ea trebue 
să meargă la orice neam, trebue să ajungă la 
orice seminţie, trebue spusă la orice limbă, şi 
vestită oricărui popor. Aceasta este ultima solie 
de avertizare a lui Dumnezeu, vestind ceasul 
solemn al judecăţii Sale; şi toţi trebue să ră-
mână fără scuză în acea mare zi. 

In cuvinte lămurite această solie trebue să 
vestească faptul că ceasul judecăţii lui Dumne-
zeu este sosit. Profeţia cere aceasta, şi ea trebue 
să fie împlinită. Cineva trebue să facă această 
lucrare. Şi aceia cari vestesc o asemenea solie 
trebue să ştie că ea este adevărată, căci altfel 
cum ar putea fi posibil s'o răspândească? Ei 
Înşişi trebue să fie pe deplin convinşi că trăesc 
în ceasul judecăţii lui Dumnezeu dacă vor să 
convingă şi pe alţii. In adevăr, solii lui Dumne-
zeu trebue să prezinte împlinirea profeţiei ca 

dovadă a soliei lor. Ei trebue să-şi întemeieze 
afirmaţiile lor pe cuvântul profetic. Asemenea 
lui loan Botezătorul ei trebue să ifie în stare să 
pună degetul asupra textului şi să spună: „Aci 
este ceea ce a spus Dumnezeu, şi aceasta este 
adevărat". Pentru a fi în stare să o răspân-
dească, ei trebue să creadă solia lor. 

Solia ceasului judecăţii cere tuturor să se 
teamă de Dumnezeu şi să-I dea mărire, având 
în vedere faptul că ceasul judecăţii este sosit. 
Realizările ştiinţifice ale omului pot fi lăudate 
până în slăvile cerului; dar această solie ne 
cere ca să dăm slavă lui Dumnezeu, iar nu o-
mului muritor. Ea cere oamenilor de pretu-
tindeni să se închine Creatorului, iar nicide-
cum raţionamentelor omeneşti sau deducţiilor 
aşa zise ştiinţifice cari sunt contrarii Cuvântu-
lui Său. Ea ne arată că Dumnezeu este Creato-
rul cerului, al pământului, al mărilor şi al iz-
voarelor de ape. Ea trebue să vestească anume 
că aceste lucruri au luat fiinţă direct prin Cu-
vântul lui Dumnezeu, şi nu la voia întâmplării, 
sau prin cine ştie ce proces al evoluţiei. Ea ne 
arată adevăratul fel de adorare a Creatorului 
nostru, care ne va conduce la păzirea porunci-
lor lui Dumnezeu şi a avea credinţa lui Isus. 

Solii zilelor din urmă 
Şi o asemenea solie precisă este vestită a-

cuma de către Adventiştii de Ziua Şaptea. Cu 
cea mai mare precizie ei arată că ceasul jude-
căţii lui Dumnezeu a început la anul 1844, la 
încheierea celor 2.300 zile profetice amintite în 
Daniel 8, 14. Exactitatea acestei profeţii este în-
tărită prin împlinirea altor evenimente 'amin-
tite în această lungă perioadă profetică, după 
cum este prezicerea anului exact al botezului 
lui Hristos, cum şi anul morţii Sale pe cruce. In 
felul acesta solia lor este întemeiată pe împlini-
rea profeţiei. 

Această mişcare este mai mult decât o de-
nominaţiune printre alte denominaţiuni. Ea este 
o mişcare ridicată de Dumnezeu ca împlinire a 
profeţiei dată cu mulţi ani mai înainte. Chiar 
în anul în care începu ceasul judecăţii lui Dum-
nezeu, după cum arăta profeţia, a început şi 
mişcarea întreitei solii îngereşti. Ea nu începu 
cu patruzeci de ani mai de vreme, şi nici cu zece 
ani mai târziu. Când marele ceasornic al vremii 
profetice bătu ora, iată şi mişcarea, gata a vesti 
în lume că ceasul judecăţii lui Dumnezeu a so-
sit. 

De atunci, solia a înaintat cu tărie şi putere 
mereu crescândă, până ce a înconjurat lumea 
întreagă, şi rar se mai găseşte acuma un ţinut 
sau un popor care să nu fi auzit sunetul acestui 
strigăt de avertizare. iDela Hammerfest, Norve-
gia, în ţara soarelui din miezul nopţii, până la 
oraşul cel mai sudic al lumii, solia şi-a făcut 
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drum şi s'au ridicat credincioşi. Dela Apus la 
Răsărit şi dela Răsărit la Apus de jur împreju-
rul lumii, solia ceasului judecăţii şi-a răspândit 
strigarea ei solemnă. Nici insulele mării nu au 
rămas neatinse de ea. Chiar şi ţinuturile din 
interiorul continentelor au auzit glasul acestei 
solii. In aproape cinci sute de limbi şi dialecte 
ea este vestită acuma locuitorilor pământului, 
şi din toate aceste limbi ale pământului este a-
dunat un popor care să întâmpine pe Domnul 
în pace. Este adevărat că noi suntem un popor 
mic la număr şi răspândit pe toată faţa pămân-
tului; dar noi avem o solie mare, şi este cu mult 
mai bine a fi un popor mic la număr dar cu o 
solie mare decât un po.por mare care să nu aibă 
de vestit în lume decât o solie mică sau nede-
finită. 

In această mişcare nu poate fi vorba de deo-
sebire de neam, căci cu toţii suntem una în Hris-
tos. Chiar şi băştinaşul din Africa a înţeles acest 
adevăr al Evangheliei când a întrebat pe misio-
narul nostru: „Tu spui că Dumnezeu din ceruri 
este Tatăl tău?" La care misionarul răspunse: 
„Da, aşa este". „Şi oare tu spui că acelaşi Dum-
nezeu este şi Tatăl meu?" „De sigur că da". „Ei, 
atunci noi suntem fraţi", zise tânărul cu pielea 
neagră. „Da, aşa este în planul Evangheliei", 
răspunse la urmă misionarul. 

Această solie a ceasului judecăţii strânge un 
popor ce crede că Scripturile sunt Cuvântul lui 
Dumnezeu inspirat pe cale divină. Ei nu pot 
să-1 înţeleagă în totul; dar ei îl primesc ca fiind 
voinţa descoperită a lui Dumnezeu. Pentru ei 
el este glasul lui Dumnezeu, şi cuvintele sale 
sunt sfârşitul oricărei discuţii a lor. Noi trebue 
să fim asemenea fetiţei care avea încredere ne-
limitată în cuvântul mamei sale. Fiind între-
bată în legătură cu aceasta, ea răspunse în chip 
copilăresc: „Ei, când mama spune că un lucru 
este aşa, atunci aşa trebue să fie, chiar dacă nu 
este cum spune dânsa"! Tot astfel, când Dum-
nezeu ne spune că un lucru este aşa, ceea ce în 
adevăr este astfel, atunci noi să credem că este 
aşa, fie că înţelegem pe deplin sau nu. 

Prin credinţă noi primim învăţătura crea-
ţiunii, şi lepădăm teoriile meşteşugite ale evolu-
ţiei ca fiind contrarii învăţăturilor lămurite ale 
Scripturilor. Noi credem că aceeaşi putere crea-
toare care a zămislit lumea la început trebue să 
fie manifestată în vieţile noastre, pentru a ne 
renaşte şi a ne face fiinţe noui în Hristos. A-
ceastă putere creatoare în vieţile noastre ne va 
conduce să păzim poruncile lui Dumnezeu prin 
ajutorul unei credinţe vii ce lucrează din iubire. 
In această solie este putere de a schimba ini-
mile. 

Trăind în ceasul judecăţii lui Dumnezeu 
Această solie a ceasului judecăţii este cea 

mai solemnă solie care a fost încredinţată 
cândva omului. Ea ne aduce faţă în faţă cu ju-
decata de cercetare din curţile de sus. Această 
lucrare se săvârşeşte acuma. Soarta tuturor a-
celora a căror nume au fost scrise în cartea vie-
ţii trebue să fie hotărîtă, fie spre vieaţă veşnică 
fie pentru moartea a doua. începând cu Adam, 
şi continuând apoi prin secole, această lucrare 
se săvârşeşte de mulţi ani. Şi Când va ajunge 
pe cei în vieaţă, himeni nu poate şti. O, ce gând 
solemn! Vieţile noastre trebue să fie prezentate 
spre cercetare înaintea lui Dumnezeu! Care va 
fi hotărîrea? 

Acum câţiva ani am luat parte la o şedinţă 
de tribunal în care un om era învinuit de omor. 
Soţia şi copiii lui erau lângă el. In cele din ur-
mă, după prezentarea tuturor dovezilor, cazul 
a fost prezentat juriului. Niciodată nu voiu pu-
tea uita privirea adânc îngrijorată de pe faţa 
mamei, când şedea acolo aşteptând hotărîrea. 
Sentinţa va fi „vinovat", sau „nevinovat"? Erau 
momente de încordată aşteptare! Cât de solemn 
părea. Era în cumpănă vieaţa unui om! Care 
va fi verdictul? 

Cu toţii suntem la bara judecăţii. La jude-
cată noi trebue să dăm socoteală de fiece cu-
vânt şi faptă a noastră. Şi dacă nu vor fi măr-
turisite şi iertate toate relele, acestea vor sta 
contra noastră în ziua aceea! Cât de mult ar 
trebui ca acest gând să ne călăuzească la a ne 
cerceta pe noi înşine, şi a căuta îndurarea Dom-
nului. Oare aceasta nu ar trebui să ne conducă 
la a ne umili, şi ca zilnic să ne încredinţăm ca-
zul nostru în mâinile Marelui nostru Preot, care 
acuma mijloceşte în favoarea noastră? 

Solia ceasului judecăţii îndeamnă pe toţi 
credincioşii să o vestească şi altora. Ea trebue 
vestită tuturor mai înainte de venirea lui Isus. 
Ea trebue dusă prin cuvinte lămurite. Dar cum 
se poate ca cineva să ducă altora această solie 
solemnă, şi în acelaşi timp să fie neglijent faţă 
de propria sa vieaţă? Cum se poate ca cineva 
să spună altora că a sosit ceasul judecăţii lui 
Dumnezeu, iar propriul său suflet să nu fie 
mişcat de lucrul acesta? Este cu putinţă? 

Ne dăm noi seama de importanţa ceasului în 
care am sosit? Ultimele zile ale istoriei omeni-
rii sunt foarte aproape. Ultimele evenimente 
sunt chiar în preajma noastră. In curând se 
vor auzi dela tronul lui Dumnezeu cuvintele so-
lemne, zicând: „S'a sfârşit"! Atunci va fi termi-
nată lucrarea lui Hristos ca Mare Preot în sanc-
tuarul ceresc. Perdeaua îndurării va cădea pen-
tru totdeauna şi se va încheia timpul de probă 
a oamenilor. Atunci va fi prea târziu pentru 
ca cineva să se mai întoarcă la Dumnezeu; 
prea târziu spre a^i mai mărturisi păcatele. 
Aşa cum ne găseşte acel ceas solemn, aşa tre-



bue să rămână pe vecie soarta noastră. Ce 
facem noi într'un ceas ca acesta? 

Să ne cercetăm pe noi înşine în lumina a-
devărului solemn al lui Dumnezeu. In ce ra-
port de comparaţie se găseşte vieaţa noastră 
de acuma cu zilele primei noastre iubiri? A-
tunci ne bucuram în asigurarea iertării păca-
tului! Ne plăcea să luăm parte la adunările de 
rugăciune, şi să menţinem legătura cu Dumne-
zeu. Ne plăcea să cetim Cuvântul Său, să me-
dităm asupra bunătăţii Sale. Găseam bucurie 
în a spune altora despre Mântuitorul pe care 
noi II găsisem. 

Dar care este situaţia noastră în aceste ul-
time zile ale timpului de probă? Ne rugăm 
noi oare mai fierbinte lui Dumnezeu decât 
oricând înainte? Ne place să luăm parte la 
grupa de rugăciune, sau, în aceste zile de gra-
bă suntem prea ocupaţi spre a mai găsi timp 
să căutăm pe Domnul? Se poate că am îngă-
duit ca vreun păcat, sau ca vreo rădăcină de a-
mărăciune încă să mai rămână în inimile 
noastre. Dacă este aşa, atunci cum putem 

sta noi în această solemnă oră a judecăţii? Să 
îngăduim Domnului să arunce asupra inimi-
lor noastre marea Sa lumină scrutătoare, şi 
din nou să ne cercetăm pe noi înşine, şi să ne 
apropiem de Dumnezeu. Nu este de niciun fo-
los a căuta ca în această cercetare să ne înşe-
lăm pe noi înşine, căci acesta nu are niciun 
rost. întrebarea de seamă care se pune fiecă-
ruia dintre noi este: Care e adevărata stare a 
noastră acum? Suntem noi gata să fim cântă-
riţi pe balanţa judecăţii? Cum stăm? 

Iubiţii mei fraţi şi surori, fie ca Domnul să 
ne ajute ca să ne dăm seama într'un chip cu 
mult mai deplin decât oricând mai înainte des-
pre ceea ce în adevăr înseamnă pentru noi a-
ceastă solie. Fie ca zilnic, ba în fiecare clipă, 
să ne încredinţăm cazurile în mâinile îndură-
torului nostru Mare Preot, pentru ca El să mij-
locească pentru noi; căci numai în felul acesta 
vom fi în stare să stăm în această solemnă oră 
a judecăţii. 

N* P* Neilsen 

Secerişul este copt 
De cetit Sâmbătă după amiază, 1 Decembrie 

„Mâncarea Mea este să fac voia Celui ce M'a 
trimes, şi să împlinesc lucrarea Lui. Nu ziceţi 
voi că mai sunt patru luni până la seceriş? Iată, 
Eu vă spun: Ridicaţi-vă ochii, şi priviţi holdele, 
cari sunt albe acum, gata pentru seceriş". loan 
4, 34. 35. 

In timpul acestor deosebite zile de rugă-
ciune, cu siguranţă că dorinţa arzătoare a fie-
cărui credincios Adventist de Ziua Şaptea este 
să se pregătească pentru venirea Domnului. 
Asigurarea că sfârşitul este aproape şi că Isus, 
Marele nostru Preot, va termina în curând lu-
crarea Sa, măreşte această dorinţă. Şi este ab-
solut drept. Desfăşurarea evenimentelor trecute 
aşa cum au fost prezise în Cuvântul lui Dum-
nezeu ne dovedeşte că noi nu urmăm „nişte 
basme meşteşugit alcătuite". De ani de zile am 
vestit unei lumi mai mult sau mai puţin atente 
ce are să vină, şi astăzi aceste lucruri s'au îm-
plinit înaintea ochilor noştri. Asigurarea că noi 
vestim ultima solie de avertizare şi mântuire ce 
trebue să hotărască soarta tuturor, ar trebui să 
ne cuprindă cu o putere mai mare decât ori-
când şi să ne îndemne la o activitate mai ze-
loasă. 

Experienţa dela fântâna lui Iacob, de lângă 
Sihar, din care este citat textul nostru, oferă 

credincioşilor o învăţătură şi un avertisment 
serios. Ucenicii nu înţelegeau ce legătură ar 
avea ei cu lucrarea lui Isus, cu toată comuniu-
nea personală pe care ei o aveau cu El. Ei gân-
deau totdeauna despre El că a venit să înte-
meieze o împărăţie pământească. Ei nu înţe-
legeau împărăţia lui Dumnezeu, pentrucă min-
tea lor4 era încontinuu sub influenţa lumii ma-
teriale. Tocmai pentru motivul acesta Domnul 
căuta să schimbe cursul gândurilor lor. 

Mereu, mereu, Isus Se folosea de lucrurile 
pământeşti, cari orbeau pe ucenici aşa de 
mult, pentru a ilustra şi clarifica pe cele cereşti. 
Parabolele şi minunile Sale au avut acelaşi scop. 

Acelaşi lucru s'a întâmplat şi la fântâna lui 
Iacob. Ucenicii L-au lăsat singur şi au plecat să 
caute hrana necesară. S'au reîntors şi au pre-
gătit masa, neştiind nimic de conversaţia pe 
care Isus o avusese cu femeia din Samaria. Ei 
L-au invitat foarte amabil ca să se împărtă-
şească din mâncarea pe care o aduseseră. Dar 
Isus era cufundat într'un gând adânc asupra 
locuitorilor din Sihar, şi asupra dorinţei lor 
după mântuire. Tocmai aceasta L-a îndemnat 
să răspundă ucenicilor Săi: „Eu am de mâncat 
o mâncare, pe care voi n'o cunoaşteţi". Uceni-
cii au privit unul la altul miraţi şi întrebân-
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du-se: „Nu cumva I-a adus cineva să mănân-
ce?" Maestrul le-a explicat: „Mâncarea Mea 
este să fac voia Celui ce M'a trimes, şi să îm-
plinesc lucrarea Lui". 
Holdele pământului gata pentru seceriş 

Cum puteau ei să înţeleagă acest răspuns? 
Domnul trebuia să le descopere însemnătatea 
spirituală. „Nu ziceţi voi că mai sunt patru luni 
până la seceriş? Iată, Eu vă spun: Ridicaţi-vă 
ochii şi priviţi holdele, cari sunt albe acum, 
gata pentru seceriş". Ei trebuiau să înveţe să 
vadă secerişul aşa cum îl vedea El, şi apoi să 
subordoneze orice acestei lucrări. 

Locuitorii din Sihar cari veneau grăbiţi prin 
mijlocul holdelor erau asemuiţi cu grâul copt, 
gata pentru grânarul ceresc. Crezând cuvintele 
femeii, ei veneau să roage pe Mântuitorul să 
rămână cu ei, pentru ca El să poată termina 
lucrarea pe care o începuse. Abia acum uce-
nicii au început să înţeleagă că împlinirea voiei 
şi lucrării lui Dumnezeu —- „mâncarea" şi „bă-
utura" Sa — însemna a scăpa de păcat pe acei 
pe cari venise să-i caute şi să-i mântuiască. In 
timpul celor două zile cari au urmat, ucenicii 
au învăţat să vadă aşa cum vedea şi Maestrul. 
Despre El este scris: „Când a văzut gloatele I 
S'a făcut milă de ele, pentrucă erau necăjite şi 
risipite, ca nişte oi cari n'au păstor". Mat. 9, 36. 
Ucenicii începură să înţeleagă partea pe care 
o aveau de săvârşit în acest seceriş ca „lucră-
tori împreună cu Dumnezeu". 

La fel ar trebui şi noi să vedem şi să înţe-
legem chemarea noastră la serviciul spiritual. 
Holdele coapte ne aşteaptă pretutindeni. O 
mare; lipsă şi suferinţă se găseşte pretutindeni 
în jurul nostru. Lupta pentru existenţă este cu 
mult mai grea astăzi decât în trecut. Sforţările 
popoarelor de a pune capăt crizei actuale s'au 
dovedit a fi fără succes. Repartizarea bunuri-
lor a ajuns într'o stare haotică, şi sărăcia ma-
selor este neglijată, cu toate că nu este o lipsă 
reală de hrană sau îmbrăcăminte. Binecuvân-
tat de Dumnezeu, pământul încă mai produce 
cele, necesare pentru om. Dar atitudinea naţiu-
nilor una faţă de alta împiedică comerţul. In 
unele locuri este o aşa de mare supraproducţie, 
încât nu se plăteşte pentru a mai aduna recolta 
cea preţioasă, pricinuindu-se astfel o mare pier-
dere, cu toată reducerea terenurilor cultivate. 
Pe de altă parte sunt milioane de fiinţe ome-
neşti cari trăiesc în lipsă, ne mai cunoscând ce 
însemnează să mănânci o mâncare cum se 
cade. Aci, hainele aruncate de alţii sunt adunate 
şi reparate pentru ca cei nevoiaşi să se poată 
îmbrăca, în timp ce acolo bumbacul este arun-
cat în mare. Criza este internaţională şi cu toate 
acestea popoarele sunt incapabile să ajungă la 
o bună înţelegere reciprocă. Bănuiala creşte, 
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şi fiecare naţiune ise simte primejduită în pose-
siunile sale teritoriale. Din cauza aceasta înar-
mările cresc şi împreună cu ele! şi sentimentul 
de nesiguranţă. 

In timpul ultimilor ani s'a produs o mare 
schimbare în atitudinea popoarelor pământu-
lui. îndată după războiu s'a auzit prin toată 
lumea strigătul: „Niciodată n'are să mai fie un 
nou războiu"! Acum însă se arată puţină în-
credere în puterea de a se menţine pacea prin 
tratate, şi mulţi privesc la un viitor războiu ca ^ 
la ceva ce nu se poate evita. De curând un de-
legat turc a declarat că nimic altceva nu lip-
seşte acum de a aduce războiul apropiat decât 
eroul care ar fi gata să-şi asume răspunderea 
de a-1 declara. Pare că are dreptate, şi calea 
pentru un astfel de erou este pregătită. 

Multe ţări acordă astăzi puteri extraordinare 
unui singur om, şi aceasta lasă să se înţeleagă 
uşor, cum va avea loc adunarea naţiunilor de-
spre care se vorbeşte în Apoc. 16, 16. Intr'ade-
văr secerişul pământului este alb şi ziua sece-
rişului lui Dumnezeu vine cu paşi repezi. Mulţi 
privesc cu frică şi cutremur la desfăşurarea 
evenimentelor cari au loc, şi nu mai pot înţe-
lege scopul vieţii. In dorinţa lor de a fi ajutaţi, 
ei caută conducători. Ii vor găsi oare? 

Răspunderea acelora cari cunosc 
vremurile 
„Voi sunteţi lumina lumii". Aceasta să fie 

ţinta fiecărui creştin. Mari răspunderi zac asu-
pra lui. Turburările zilei iprezente se agită îm-
prejurul lui. Nimic nu-1 lasă neatins. Criza fi-
nanciară actuală ajunge şi până la el. Inima 
sa este mişcată de suferinţele oamenilor. Ca fii 
ai lui Dumnezeu noi trebue să stăruim, ţinând 
cu hotărîre la aceea ce am câştigat prin cre-
dinţă. Cum era în zilele lui Pavel aşa este şi în 
zilele noastre; mulţi dintre copiii lui Dumnezeu 
aparţin acelora despre cari se scria: „Ca nişte 
săraci, şi totuşi îmbogăţim pe mulţi; ca nea-
vând nimic, si totuşi stăpânind toate lucrurile". 
2 Cor. 6, 10. ' 

Ca Adventişti de Ziua Şaptea cum putem 
scăpa noi de toate aceste curse, de aceste pri-
mejdii, şi să ieşim biruitori? Aceasta este o în-
trebare foarte importantă la care trebue să ne 
gândim în această Săptămână de Rugăciune. 
Un lucru este foarte sigur. Ca conlucrători cu 
Dumnezeu — evanghelişti cât şi membri laici 
— trebue să ne îndreptăm ochii cu mai multă 
hotărîre decât altădată spre câmpurile gata 
pentru seceriş, şi să simţim răspunderea noas-
tră personală. Nouă ne-au fost încredinţate a-
devăruri solemne. Noi suntem chemaţi ca, ace-
lora cari caută pe Dumnezeu în aceste vremuri, 
să le facem cunoscut voinţa Sa şi să le ducem 
ultima invitaţie de avertizare şi mântuire. Pro-



pria noastră mântuire depinde de săvârşirea 
cu credincioşie a acestei lucrări. Se povesteşte 
că doi Laponi, fraţi între ei, în drum spre casă 
într'o zi geroasă de iarnă, au găsit pe un că-
lător istovit de puteri şi în prime j die de a muri 
îngheţat. Amândoi fraţii au văzut că omul a-
cesta are nevoie de ajutor. Unul zise: „Trebue 
să-i venim în ajutor, altfel va fi pierdut". Ce-
lălalt, gândindu-se la propria sa vieaţă, răs-
punse: „Eu sunt deja îngheţat şi nu pot.să des-
brac mantaua mea pentru a veni în ajutorul 
străinului în nevoie, pentrucă eu însumi aş muri 
de frig". Ei se opriră. Atunci cel dintâi îşi des-
brăcă mantaua şi căută să ajute nenorocitului 
călător. După ce reuşi să-1 readucă la vieaţă, 
strigă la fratele său care rămăsese în sanie: „Eu 
cred că sforţările mele mi-au fost de mare a-
jutor şi mie. Eram îngheţat, dar acum simt 
cum am câştigat noui puteri. Să mergem". Dar 
fratele care era în sanie nu răspunse nimic. El, 
care nu voise să salveze pe un om îngheţat dela 
o moarte sigură, îngheţase în timpul cât aştep-
tase în lenevie. Această istorioară nu este o a-
vertizare pentru noi? Lucrând pentru alţii fără 
să ne dăm seama ne ajutăm pe noi. Lucrul a-
cesta este exprimat de sora White după cum 
urmează: 

„Inima mea este adeseori împovărată din 
cauză că sunt foarte mulţi cari ar putea să lu-
creze, şi nu fac nimic. Ei sunt jucăria ispitelor 
lui Satana. Din partea fiecărui membru al Co-
munităţii care are o cunoştinţă despre adevăr 
se aşteaptă să lucreze cât mai este ziuă, pen-
trucă vine noaptea, când nimeni nu mai poate 
lucra. In curând vom înţelege ce însemnează 
noapte. Spiritul lui Dumnezeu se retrage de pe 
pământ. Naţiunile- se întărâtă una împotriva 
alteia. Se fac mari pregătiri de război. Noaptea 
este aproape. Să se ridice întreaga Comunitate 
şi să meargă înainte pentru a săvârşi lucrarea 
ce i-a fost încredinţată. Fiecare credincios, în-
vătat, sau neînvătat, poate să vestească solia". 
„Mărturii", Vol. IX, p. 26. 

Secerişul pământului este gata. Buni şi răi 
sunt adunaţi laolaltă. In curând va suna ceasul 
când îngerul va striga cu glas tare Celui ce sade 
pe nor: „Pune secerea Ta şi seceră; pentrucă 
a venit ceasul să seceri, şi secerişul pământului 
este copt". Apoc. 14, 15. 

De aceea fiecare copil al lui Dumnezeu tre-
bue să conlucreze, atât ca semănător cât şi ca 
secerător. Noi secerăm ceea ce alţii au semănat, 
şi la rândul nostru semănăm pentru acei cari 
vin după noi; „pentru ca şi cel ce semănă şi cel 
ce seceră să se bucure în acelaşi timp". Nu în-
drăsnim să fim indiferenţi în această lucrare. 
Acum ori niciodată, aceasta este lozinca noas-
tră. In „Parabolele Domnului Hristos" la pag. 
46 cetim: „Creştinii trebue să lucreze, trebue să 

se avânte în orice ocupaţii, şi aceasta o pot face 
fără a săvârşi păcat. Insă mulţi ajung atât de 
absorbiţi de afaceri, încât nu mai au timp pen-
tru rugăciune, nici pentru studiul Bibliei, nici 
spre a căuta pe Dumnezeu şi a-I servi". 

Unul este abătut şi descurajat din cauza gri-
jilor vieţii în lupta pentru existenţă, în timp ce 
altul poate să cadă victima înşelăciunii bogă-
ţiilor. Din nou ne este dat sfatul divin: 

.„înşelăciunea bogăţiilor'. Iubirea de bogă-
ţii posedă o putere fascinatoare şi înşelătoare. 
Bogăţiile lor, în loc să trezească în ei recuno-
ştinţă faţă de Dumnezeu, îi duc la înălţare de 
sine. Ei pierd simţul dependenţei lor de Dum-
nezeu şi al datoriei faţă de ceilalţi oameni. In 
loc să privească averea ca pe un talant ce tre-
bue folosit spre mărirea lui Dumnezeu şi spre 
înnobilarea omenirii, ei o privesc ca pe ceva de 
care să se folosească numai ei". Idem, pag. kl. 

Chemări de pretutindeni 
Pretutindeni este prilej de a lucra pentru 

Mântuitorul, pentrucă secerişul este copt. To-
tuşi sunt mulţi cari au nevoie să fie mai întâi 
luminaţi de Spiritul lui Dumnezeu pentru ca 
apoi să poată vedea clar cum să folosească o-
caziile pentru lucrarea ce le este încredinţată. 
Mulţi cred că cineva ar putea să servească mai 
bine pe Dumnezeu într'un câmp misionar, că 
dacă ar fi într'o ţară străină acolo ar fi în stare 
să lucreze din toată inima pentru El. Dar a-
ceasta este o mare greşeală. Intr'adevăr este o 
mare lucrare de făcut în orice câmp misionar, 
totuşi sunt pe deplin convins că progresul lu-
crării în acele locuri depinde în mare măsură 
de lucrarea sârguincioasă pe care o facem în 
ţara noastră. Acela care lucrează cu conştincio-
zitate între cei de lângă el, serveşte de aseme-
nea şi interesele cauzei din afară. In toate ţările 
este mult de făcut. Sunt mulţi cari n'au auzit 
întreita solie îngerească. Ei au o mare dorinţă 
după adevăr, şi ştim că ar fi bucuroşi să con-
sacre atât persoana lor cât şi mijloacele lor 
spre succesul soliei, dacă ar fi puşi în legătură 
cu ea. 

Chiar acum, deşi suntem într'un timp de 
mare strâmtorare financiară, trebue să ne a-
mintim de cuvintele servei Domnului care, vor-
bind despre oamenii cei harnici cari locuesc la 
ţară, scrie: 

„Asemenea locuri trebue să fie lucrate. 
Membrii noştri laici să-şi ia asupră-te această 
lucrare. împrumutând sau vânzând cărţi, dis-
tribuind reviste şi ţinând lecturi biblice, mem-
brii noştri ar putea să facă mult între vecinii 
lor. Plini de iubire pentru suflete, ei ar putea 
să vestească solia cu o aşa putere, încât multe 
suflete să fie convertite". — „Mărturii", Voi. 
IX, pag. 35. 



Şi vorbind despre oraşe, cetim: „Domnul 
mi-a arătat lucrarea ce trebue făcută în oraşele 
noastre. Credincioşii din aceste oraşe pot să lu-
creze pentru Dumnezeu între vecinii lor. Ei 
trebue să lucreze cu răbdare şi în umilinţă, du-
când cu ei oriunde merg atmosfera cerului. 
Dacă pierd din vedere eul personal, ţintind 
totdeauna spre Hristos, puterea influenţei lor 
va fi simţită". „Mărturii", Vol. VII, p. 35. 

N'ar fi lipsă de mijloace, dacă lucrătorii şi 
membrii Comunităţii s'ar uni din toată inima 
în vederea câştigării de suflete. Din nou cetim: 

„Noi nu vom fi lipsiţi de mijloace, numai 
dacă vom merge înainte cu încredere în Dum-
nezeu. Domnul este gata să facă o mare lu-
crare prin aceia cari cu adevărat se încred în 
El. Dacă membrii Comunităţii se vor ridica 
spre a face lucrarea pe care pot s'o facă, mer-
gând la luptă pe socoteala lor, fiecare căutând 
să vadă cât poate să facă mai mult în câştigarea 
de suflete pentru Hristos, vom vedea pe mulţi 
părăsind rândurile lui Satana pentru a lua loc 
sub steagul lui Hristos. Dacă poporul nostru va 
lucra potrivit luminii care este dată în aceste 
cuvinte îndrumătoare, vom vedea cu siguranţă 
mântuirea lui Dumnezeu. Reînviorări minu-
nate vor urma. Păcătoşii vor fi convertiţi şi 

multe suflete se vor adăuga Comunităţii. Când 
vom aduce inimile noastre în unire cu Hristos 
şi vieţile noastre în armonie icu lucrarea Lui, 
Spiritul care s'a revărsat asupra ucenicilor în 
ziua Rusaliilor se va revărsa si asupra noas-
tră". Idem., Voi. VIII, p. m. 

Iubiţi fraţi şi surori, mergem cu paşi gră-
biţi spre veşnicie şi spre ora ultimei judecăţi 
ce poartă cu sine hotărîrea finală. Dacă în tre-
cut s'au făcut mari sacrificii, cu atât mai mari 
sunt cererile în această ultimă fază a luptei. 
Dumnezeu vrea ca fiecare Adventist de Ziua 
Şaptea să trăiască prin credinţă. Devoţiunea şi 
puterea cu cari noi vestim solia, va duce lumea 
acolo ca să-şi tragă singură concluziile cu pri-
vire la credincioşia şi importanţa adevărului. 

De aceea să rugăm în această oră pe Dom-
nul secerişului să ne dea Spiritul Său, ca să ne 
putem avânta în holdele gata pentru seceriş, şi 
să înţelegem cu adevărat atitudinea noastră 
faţă de El, spre a lucra mai departe pentru 
mântuirea sufletelor; şi în felul acesta, noi lde 
asemenea, putem să fim salvaţi cât mai este 
încă ziuă. Binecuvântarea Domnului să ră-
mână asupra noastră! 

W . Mueller 

Câştigarea de sufle ie 
De cetit Duminecă, 2 Decembrie 

Mult s'a tot spus mereu în decursul anilor 
cu privire la răspunderea noastră personală 
faţă de lucrarea în vederea mântuirii semeni-
lor noştri. S'ar părea că motive mai puternice şi 
apeluri mai mişcătoare cu greu ar mai putea fi 
aduse. Totuşi în fiecare zi, cu cât ne apropiem 
mai mult de sfârşit, răspunderea noastră de-
vine tot mai solemnă. Membri familiilor noas-
tre, cât şi prieteni şi vecini, se găsesc în pri-
mejdie de moarte. In adevăr, într'un timp ca 
acesta nu avem dreptul să fim nepăsători sau 
indiferenţi. Serva Domnului ne-a spus urmă-
toarele: 

„Toţi cari se pretind credincioşi ar trebui 
să simtă primejdia ce ameninţă pe cei cari sunt 
fără Hristos. In curând se va încheia timpul 
lor de probă. Acei cari ar fi putut exercita o in-
fluenţă în vederea salvării sufletelor, dacă ar 
fi stat în sfatul lui Dumnezeu, dar totuşi nu au 
ajuns la împlinirea datoriei lor din pricina e-
goismului, nepăsării, sau fiindcă s'au ruşinat 
de crucea lui Hristos, nu numai că îşi vor pierde 
propriile lor suflete, dar vor avea asupra veş-
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mintelor lor sângele sărmanilor păcătoşi. Unora 
ca acestor li se va cere socoteală de binele pe 
care ar fi putut să-1 facă dacă ar fi fost consa-
craţi lui Dumnezeu, dar pe care nu l-au făcut 
din pricina necredinţei lor". — „Solii către ti-
neret", pag. 204. 

Singurul lucru din această lume care este 
de o valoare nepreţuită pentru Dumnezeu este 
sufletul omenesc. Dacă noi suntem credincioşi 
copii ai lui Dumnezeu, atunci interesele Lui 
vor deveni ale noastre, şi după cum El a dat 
darul cel nepreţuit al prea iubitului Său Fiu 
pentru a răscumpăra pe cel pierdut, şi noi vom 
îi gata să dăm tot ce avem împreună cu El în 
această lucrare de căutare a celui pierdut. Din 
nou cetim: 

„Salvarea sufletelor omeneşti este o lucrare 
de un interes infinit mai mare decât orice altă 
activitate din lumea aceasta. Oricine este adus 
sub influenţa adevărului, şi prin credinţă este 
făcut părtaş al iubirii lui Hristos, este, prin 
chiar acest fapt, ales de Dumnezeu să salveze 
pe alţii. El are o însărcinare în lume. El trebue 



să fie un conlucrător cu Dumnezeu, făcând cu-
noscut adevărul aşa cum este el în Isus". — 
„Mărturii Speciale", Seria A. No. 6, pag. 42. 

„Un suflet este de mai mare valoare pentru 
cer decât o lume întreagă de averi, case, pă-
mânturi sau bani. Dacă pentru mântuirea unui 
•suflet ar fi absolut de nevoie un sacrificiu, a-
tunci datoria locuitorilor pământului ar fi să-şi 
vândă averile în scopul de a câştiga acel suflet 
'pentru veşnicie. Pentru convertirea unui (suflet 
noi ar trebui să punem la contribuţie veniturile 
noastre în cea mai mare măsură". — „Mărtu-
rii Speciale", pp. lb. 15. 

Apelul 
Să luăm aminte la apelul hotărît şi puternic 

pe care-1 adresează Dumnezeu fiecărui ucenic 
Spre a lucra pentru suflete. „Şi toate lucrurile 
acestea sunt dela Dumnezeu, care ne-a împă-
cat cu El prin Isus Hristos, şi ne-a încredinţat 
slujba împăcării". Ce răspundere solemnă este 
această slujbă a împăcării! Ce am făcut noi cu 
ea? Aceasta este ca şi cum Mântuitorul ar fi 
dat fiecărui ucenic în parte: vedere pentru orb, 
tămăduire pentru cel bolnav, hrană pentru cel 
flămând, îmbrăcăminte pentru cel gol, vieaţă 
pentru cel mort. Cum putem noi să fim atât de 
copleşiţi de propriile noastre ocupaţii încât să 
neglijem lucrarea hotărîtă nouă de Dumne-
zeire, şi astfel să lăsăm suflete să piară? 

In una din cărţile sale Dl. Harold Begbie a 
spus: „Vreau să insist asupra acestei singure 
şi minunate caracteristice care, după cum spun, 
deosebeşte în chip dumnezeesc creştinismul de 
toate celelalte religiuni de sub soare: creştinis-
hiul salvează pe cel pierdut. Nicio altă reli-
giune nu face aceasta. Creştinismul nu este mi-
nunat deosebit de toate celelalte religiuni din 
'lume numai din pricina minunilor pe cari le 
Săvârşeşte, ci din pricina dorinţei pe care el o 
Sădeşte în sufletul omenesc de a salva pe păcă-
toşi. In oricare altă religie este fie groază fie 
'dispreţ faţă de cel decăzut şi desfrânat. In creş-
tinism nu este nimic altceva decât milă. Alte 
•religii aşteaptă ca oamenii să le caute, în timp 
be creştinismul caută el pe oameni, şi moare 
imediat ce încetează să mai caute". 

Ideia din această ultimă propoziţiune este 
accentuată de sora White în următoarele cu-
vinte: „Unde nu este o lucrare activă pentru 
alţii, iubirea slăbeşte, şi credinţa se ofileşte". 
—„Hristos, Lumina lumii", p. 825. „Hristos ne-a 
adus în sânul Comunităţii, pentru ca El să 
•poată îndruma şi desvolta toate însuşirile noas-
tre în vederea unei lucrări consacrate spre 
'mântuirea altora. Orice ar fi lipsit de aceasta 
este contrar lucrării noastre". — „Mărturii Spe-
ciale", în „Un apel pentru Misiuni", p. 4. 

Isus spune: „Nu voi M'aţi ales pe Mine; ci 

Eu v'am ales pe voi; şi v'am rânduit să mer-
geţi şi să aduceţi roadă, şi roada voastră să ră-
mână". „Dacă aduceţi multă roadă, prin a-
ceasta Tatăl Meu va fi proslăvit; şi voi veţi fi 
astfel ucenicii Mei". „Pe orice mlădiţă, care este 
în Mine şi n'aduce roadă, El o taie". Mântuito-
rul adresează fiecărui ins de azi aceleaşi cu-
vinte rostite primilor ucenici: „Urmaţi-Mi, şi Eu 
vă voiu face pescari de oameni". Dacă nu con-
lucrăm cu El prin depunerea de sforţări ze-
loase şi stăruitoare spre câştigare de suflete, 
atunci zădărnicim planul lui Dumnezeu faţă 
de noi înşine. Cităm din nou din scrierile sorei 
White: 

„Noi am fost aduşi la fiinţă fiindcă era ne-
voie de noi. Şi este dureros când ne gândim că 
dacă stăm pe calea cea rea, în rândurile lui 
Satana, noi am pierdut ţinta creerii noastre. 
Noi dezamăgim pe Mântuitorul nostru; puterile 
pe cari El le hotărîse pentru serviciul Său sunt 
folosite împotriva harului Său cum şi a iubirii 
Sale neasemuite. Gândul acesta ar trebui să fie 
îndestulător pentru a ne menţine continuu în 
umilinţă". — Id., pag. 28. 

Noi avem nevoie să contemplăm valoarea 
nepreţuită a unui suflet pentru Dumnezeu, 
cum şi natura cea grozavă a păcatului şi osânda 
sa veşnică; de asemenea minunatul plan al Iui 
Dumnezeu alcătuit pentru răscumpărarea şi 
renaşterea păcătoşilor. Cu cât apreciem aceste 
lucruri cu atâta simţim mai deplin sarcina care 
mereu apasă asupra inimii lui Hristos şi a tu-
turor adevăraţilor Săi ucenici. 

Pregătirea 
Mulţi din ziua de astăzi sunt asemenea oa-

menilor ce stăteau fără lucru în piaţă la ora 
unsprezece. Ei spun: „Nimeni nu ne-a anga-
jat". Şi astăzi ca şi atunci Domnul spune: „Mer-
geţi în vie". Dar cât de mulţi sunt cei cari a-
duc scuze. Unul crede că nu are o pregătire 
potrivită, şi de aceea nu i se poate cere să 
meargă. Dar oare ce pregătire avea sărmanul 
Gadaren din care Isus scoase „mulţi draci"? 
El ruga pe Isus „să-i dea voie să rămână cu El. 
Dar Isus l-a trimes acasă, şi i-a zis: ,Intoarce-te 
acasă şi povesteşte tot ce ţi-a făcut Dumne-
zeu'". Omul acela se duse acasă, însă inima lui 
era prea plină spre a se putea opri numai la 
casa sa. „El a plecat, şi a vestit prin toată ceta-
tea tot ce-i făcuse Isus". Ca urmare a lucrării 
zeloase a acestui om umil timp de câteva săp-
tămâni, acea cetate a fost trezită, şi astfel „la 
întoarcere, Isus a fost primit cu bucurie de mul-
ţime, căci toţi II aşteptau". 

Altul spune: „Mi-ar plăcea să câştig suflete, 
. dar nu sunt destul de bun", sau, „Am primit 
doar de curând adevărul". Gândiţi-vă la săr-
mana femeie samariteancă ce găsi pe Isus la 
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fântână. Ştim că ea nu fusese bună, şi ,11 cunos-
cuse pe El ca Domn şi Mântuitor doar de 
Câteva minute, însă ea alergă, şi prin apelul 
său arzător ea adună aproape tot satul la pi-
cioarele Mântuitorului. 

Cât de searbăde şi egoiste vor suna aseme-
nea scuze în ziua cea mare a judecăţii. Şi cum 
mai putem noi să aducem asemenea scuze când 
Domnul ne-a pus în faţă aceste exemple atât 
de convingătoare, cari sunt rezultatul străduin-
ţelor pline de iubire şi credinţă din partea ce-
lui mai umil ucenic? Dar nici nu ar trebui să 
gândim că nu este nevoie de pregătire din par-
tea noastră în vederea atingerii succesului ce-
lui mai mare cu putinţă. In aceasta, ca şi în 
oricare altă activitate' demnă, studiul şi pregă-
tirea zeloasă şi stăruitoare aduce o răsplată 
corespunzătoare. Câştigarea de suflete este o 
ştiinţă, şi dacă interesul nostru cel mai mare 
este cuprins în salvarea celui pierdut, atunci 
noi vom studia în vederea unui continuu suc-
ces crescând. învăţătura şi exemplul Mântui-
torului nostru, îndrumarea din Spiritul Profe-
ţiei, ajutoarele date de Misiunea Internă cum 
şi de alte departamente, şi cărţile bune asupra 
subiectului câştigării de suflete, ne va face ca 
în activitatea noastră să aducem cel mai bun 
serviciu lui Dumnezeu. 

Familia 
In curând se vor auzi din partea multora 

strigătul desnădăjduit: „Secerişul a trecut, 
vara s'a terminat, şi noi nu suntem mântuiţi". 
Cât de grozav va fi pentru cel pierdut. Dar să 
ne mai gândim şi ce va însemna dacă vom fi 
nevoiţi să strigăm: „Secerişul a trecut, vara s'a 
terminat, şi soţul meu, sau soţia mea, ori fiul 
sau fiica mea este pierdut, şi eu am neglijat 
să săvârşesc aceea ce ştiam că trebue să fac 
pentru salvarea celor ai mei". 

Să luăm aminte acum la un fapt care în-
tr'o zi va fi cu neputinţă de înlăturat, după 
cum este arătat în Spiritul Profeţiei: „Cât de 
mulţi vor plânge ocaziile pierdute atunci când 
pe veci va fi prea târziu! Astăzi avem calităţi 
şi ocazii, dar nu ştim cât vom mai dispune de 
ele. De aceea să lucrăm cât este ziuă; căci 
vine noaptea când nimeni nu poate lucra 
Primele lucrări ale bisericii s'au văzut atunci 
când credincioşii căutară pe prieteni, rude şi 
cunoscuţi, şi cu inimile pline în abundenţă de 
iubire, vorbiră despre ce era Isus pentru ei, şi 
ce erau ei pentru Isus". — „Mărturii Speciale', 
Seria A. No. 2, pp. 16. 17. 

Acum câteva zile o ifemeie îmi vorbi despre 
soţul ei neconvertit. Ea dobândise o nouă ex-
perienţă şi inima îi era plină cu iubire faţă de 
Hristos şi de o nouă sarcină faţă de tovarăşul 
ei. Dintr'un oarecare punct de vedere omenesc 
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cazul său părea fără speranţă, dar eu i-am dat 
idea ca în seara aceea fiecare să petrecem 
câtva timp în rugăciune pentru el. I-am rea-
mintit de cuvintele servei Domnului: „Acela 
Care îndreaptă inimile oamenilor după cum 
îndreaptă şi apele râurilor, poate aduce sufle-
tul cel mai egoist şi împietrit din pricina pă-
catului să se predea lui Hristos". — „Mărturii", 
Vol. IV, p. 537. In seara următoare m'am în-
tâlnit din nou cu sora aceea. Ea s'a grăbit spre 
mine şi zise: „In noaptea trecută te-ai rugat 
pentru soţul meu?" „Da" răspunsei eu; „dar 
dumneata?" Ochii îi erau plini de lacrămi 
când răspunse: „Da, am strigat din toată ini-
ma către Domnul, şi chiar în după amiaza a-
ceasta soţul meu veni la mine şi zise: ,M'am 
hotărît. Vreau să fiu creştin'". In seara aceea 
ne-am rugat pentru şi cu el, şi ne-am bucurat 
văzând cum Dumnezeu a lucrat pentru el ca 
răspuns la rugăciunea credinţei. 

Apostolul spune: „Iubirea nu va pieri nici-
odată". In iubirea asemenea aceleia a lui Hris-
tos este o putere mare de a întoarce pe oameni 
dela păcat, şi Dumnezeu conlucrează cu aceia 
cari II caută până într'atât încât iubirea le um-
ple inimile. In Spiritul Profeţiei cetim: „Iubi-
rea care izvorăşte din cer este o putere căreia 
nu i se poate rezista, şi ea poate fi dobândită 
numai printr'o vieaţă în legătură leu Dumne-
zeu. Dacă vrei să mişti inimile oamenilor, a-
tunci trebue să vii în contact direct cu Dum-
nezeul iubirii. Dumnezeu trebue să ia mai în-
tâiu stăpânire asupra ta dacă vrei ca şi tu să 
câştigi pe alţii". — „Mărturii Speciale", Seria 
A, într'un „Apel către predicatori şi comitetele 
Conferinţelor", pag. 31. 

Odată un tată veni la mine şi-mi vorbi des-
pre băiatul său. El făcuse o mare jertfă bă-
nească pentru băiat, şi acum, vorbind asupra 
chestiunii, el zise de mai multe ori: „Prin ha-
rul lui Dumnezeu, singurul lucru asupra că-
ruia ţintesc este de a vedea pe băiatul meu 
mântuit". Asemenea hotărîre aduce succes. Se 
cere iubire şi credinţă, cum şi sacrificiu pen-
tru a câştiga pe copiii noştri. Oare nu este so-
sit timpul când fiecare părinte din Comunită-
ţile noastre să se hotărască neîntârziat şi cu 
orice preţ a împlini acele condiţii prin cari 
Dumnezeu să poată lucra cu braţ puternic în 
vederea salvării copiilor Săi. 

Comunitatea 
Mulţi, atât tineri cât şi bătrâni, din Comu-

nitate se găsesc în nevoie de ajutor spiritual. 
Care este atitudinea noastră personală faţă de 
cei în nevoie? Noi dăm pe faţă caracterul pur-
tării noastre în una din aceste trei căi: Sau îi 
criticăm; sau suntem indiferenţi faţă de ei; 
sau printr'o străduinţă răbdătoare şi iubire 



plină de bunătate căutăm să-i câştigăm pen-
tru o vie şi personală unire cu Hristos. Care 
din aceste căi urmăm noi? Acela pe care noi 
II numim Domnul şi Mântuitorul nostru ne 
obsearvă purtarea zi cu zi. 

Solul Domnului spune: „Acum noi ar tre-
bui să simţim răspunderea de a lucra cu un 
zel stăruitor spre a împărtăşi şi altora lumina 
pe care am primit-o. Niciodată nu vom fi des-
tul de zeloşi. Chiar şi aceia cari au simţit mult 

* totuşi nu au simţit de ajuns. Ei trebue să simtă 
cu mult mai depl in . . . Dacă Hristos a părăsit 
pe cele nouăzecişinouă, ca să meargă să caute 
şi să salveze oaia pierdută, oare vom fi noi în-
dreptăţii făcând mai puţin? Dumnezeu în-
suşi ne-a dat exemplu de sacrificiu de sine lă-
sând ca Fiul Său să sufere o moarte ruşinoasă. 
Oare neglijarea de a lucra aşa cum a lucrat 
Hristos, a sacrifica aşa cum a sacrificat El, nu 
este o trădare a adevărurilor sacre, o insultă 
faţă de Dumnezeu? Oricare ar fi primejdia şi 
cu orice preţ, oaia pierdută trebue găsită". — 
„Mărturii Speciale" în „Un Apel pentru Mi-
siuni", pp. 44. 45. 

Am vorbit cu o soră care mulţi ani de zile 
fusese instructoare într'o clasă a şcolii de Sa-
bat. Acum Spiritul Sfânt aduse asupra inimii 
sale o grozavă convingere că lucrarea ei fusese 
superficială şi lipsită de puterea lui Dumne-
zeu. Ea zise: „In tot acest oraş sunt tineri şi 
tinere cari au luat parte la clasa mea din şcoala 
de Sabat ani de-a-rândul, însă acum au plecat 
în lume, şi eu n'am făcut nimic pentru ei". Ea 
era foarte turburată, simţind că va fi trasă la 
răspundere dacă ei s'ar pierde. Cu rugăciuni 
şi lacrămi arzătoare tea îneepu să lucreze în 
vederea răscumpărării timpului, vizitându-i 
la ei acasă şi stăruind pentru ei. Dumnezeu 
binecuvântă în chip minunat străduinţele sale, 
şi unul după altul aceşti tineri veniră înapoi, 
într'o seară ea mă trezi pe la miezul nopţii, şi 
cu lacrămi de bucurie îmi spuse că unul din 
cei mai destoinici tineri pentru care ea simţise 
o mare povară fusese acolo toată seara, şi în 
cele din urmă, pe genunchii lui s'a predat cu 
totul lui Hristos. Eu am avut plăcerea de a bo-
teza un număr din aceşti tineri, şi mare a fost 
bucuria acelei instructoare. Cât de mulţi in-
structori ai şcolii de Sabat, prin urmarea unei 
căi asemănătoare, ar putea să aducă îndărăt 
acasă pe copiii rătăciţi! 

Un asemenea fel de conducere trebue să 
dovedească presbiterii şi slujbaşii Comunită-
ţilor noastre. Cunosc un tânăr care, din pricina 
unei pretinse jigniri începu să urască şi să duş-
mănească în mod cumplit pe presbiterul Co-
munităţii şi afirmă că niciodată nu va mai pune 
piciorul pe pragul Comunităţii. Dar numai 
după câteva lipse ale lui, presbiterul se şi in-

teresă de el şi află despre simţimintele pe cari 
le avea. El se duse la locuinţa tânărului, însă 
acesta se culcase. Bâjbâind pe întunerec pe 
scări ajunse până sus la locuinţa lui, îngenu-
che lângă patul său, şi îmbrăţişând pe acel 
tânăr, îi vorbi cu iubire şi bunătate. Ei plân-
seră şi se rugară împreună şi astfel băiatul a 
fost recâştigat, şi mulţi ani a activat în această 
lucrare pentru mântuirea altora. 

De curând, presbiterul unei alte Comunităţi 
încurajă pe un grup de Misionari Voluntari să 
înceapă să lucreze pentru alţii. Cu sfatul şi 
sprijinul său ei găsiră un loc şi începură să 
ţină adunări publice. Străduinţa lor, însoţită de 
lucrare evanghelistică personală, au fost mij-
loacele de a scoate pe mulţi oameni de seamă 
din întunerec la lumină. De ce oare presbiterii 
Comunităţilor nu şi-ar organiza forţele spre a 
lucra în mod hotărît în scopul lărgirii hotarelor 
lor? Aceasta va fi una din cele mai cu succes 
căi de salvare a tineretului, nostru. 

Cât de uşor este ca slujbaşii şi diriguiţii 
Cercului Misionarilor Voluntari să devină for-
malişti şi automaţi în ce priveşte împlinirea da-
toriilor, sau să-şi concentreze străduinţele lor 
în scopul aranjării de programe şi adunări so-
ciale, în timp ce mulţi membri ai turmei noas-
tre sunt nesalvaţi. Când asemenea diriginţi a-
jung la un simţimânt al răspunderii lor sfinte, 
şi prin rugăciune stăruitoare şi efort personal 
plin,de iubire vor căuta convertirea celor rătă-
ciţi, Dumnezeu va binecuvânta străduinţele lor. 
Oare noi ca diriginţi ai Misionarilor Voluntari 
nu vrem să ne consacram din nou vieţile lui 
Hristos, şi să iluăm o hotărîre în ce priveşte sar-
cina de a face Cercul Misionarilor Voluntari 
mai cu succes în câştigarea de suflete? De ce 
nu auzim pe mai mulţi tineri spunând: „Mi-am 
predat inima lui Hristos în adunarea Misiona-
rilor Voluntari"? 

Lumea 
In adevăr, niciodată nu am avut asemenea 

ocazii pentru lucrarea personală de evangheli-
zare printre vecinii noştri aşa cum avem astăzi. 
Sunt mai puţine prejudecăţi şi mult mai mare 
interes decât în zilele dinainte. într'o zi un băr-
bat mi-a spus: „Astă seară soţia mea a adus 
cinci persoane la adunare. Câtăva vreme ea 
mersese mai mulţi kilometri în fiecare săptă-
mână spre a le ţine lecturi biblice. Acele per-
soane au primit solia şi sunt gata pentru botez, 
şi în seara aceasta vin pentru prima oară în Co-
munitatea noastră". 

O altă soră trăia într'un oraş unde se făcuse 
multă lucrare publică, însă cu rezultate mici. 
Se părea că acolo ar fi multă indiferenţă şi oa-
recari prejudecăţi puternice, şi deci puţină spe-
ranţă ca să se poată face ceva.. Totuşi, ea era 



prietenoasă şi gata de ajutor faţă de vecini, iz-
butind să împrumute cărţi pe toată strada. In 
câteva luni am putut să botez mai multe per-
soane credincioase ca rezultat al lucrării ei. Ni 
se spune că „întreg cerul priveşte după canale 
prin cari curentul harului să poată curge în 
toată lumea. Aceeaşi putere pe care a avut-o a-
postolul este acuma la dispoziţia acelora cari 
vor săvârşi lucrarea lui Dumnezeu". Id., p. 32. 

Iarăşi suntem sfătuiţi: „Fraţilor şi surorilor, 
luaţi o parte activă în lucrarea de câştigare a 
sufletelor. Această lucrare va da vieaţă şi vi-
goare puterilor mintale şi spirituale. Lumina lui 
Hristos va străluci în minte. Mântuitorul va ră-
mâne în inimile voastre, şi în lumina Sa veţi 
vedea lumină. Devotaţi-vă cu totul lucrării lui 
Dumnezeu. El este tăria voastră, şi El va fi la 
dreapta noastră, ajutându-vă să aduceţi la în-
deplinire planurile Sale pline de îndurare. Prin 
lucrare personală căutaţi să vă apropiaţi de cei 
din jurul vostru. Faceţi cunoştinţă cu ei. Pre-
dica nu va face întreaga lucrare ce trebue să-
vârşită. îngerii lui Dumnezeu vă însoţesc în ca-
sele acelora pe cari îi vizitaţi. Această lucrare 
nu poate fi săvârşită prin înlocuitor. Banii îm-
prumutaţi sau daţi nu vor săvârşi aceasta. Pre-
dicile nu o vor face. Prin vizitarea oamenilor, 
vorbirea, rugarea şi simpatizarea cu ei, voi le 
veţi câştiga inimile. Aceasta este cea mai înaltă 
lucrare misionară pe care o puteţi face. Spre 
a o săvârşi, aveţi nevoie de o credinţă absolut 
neşovăelnică, de o răbdare neobosită, cum şi 
de o adâncă iubire pentru suflete". — „Mărtu-
rii", Vol. IX, p. U. 

Noi suntem în preajma păşirii în cel mai 
solemn an pe care 1-a cunoscut vreodată bise-
rica lui Hristos. Noi trebue să ne amintim că 
,,pe măsură ce ne apropiem de încheierea isto-
riei pământului acestuia, noi sau înaintăm cu 
şi mai mare grabă în creşterea spirituală creş-
tină, sau decădem tot atât de hotărît". Un tânăr 
zelos credincios a întrebat pe un misionar: „Ce 
să fac pentru Hristos"? El răspunse: „Mergi 

acolo unde nu este El, şi ia-L pe El cu tine". Pu-
terile întunerecului cu mare grabă pun stăpâ-
nire pe lume. In fiecare parte este teamă, în-
tristare, suferinţă şi desnădejde. Cât de minu-
nată este această lucrare ca în acest timp să 
mergem în calitate de reprezentanţi ai Domnu-
lui nostru şi să facem bine, să tămăduim pe cei 
sdrobiţi sufleteşte, să propovăduim „robilor de 
război slobozirea, şi orbilor căpătarea vederii", 
să dăm „drumul celor apăsaţi" şi să vestim „a-
nul de îndurare al Domnului". Luca 4, 18. 19. 

Răsplata 
„Prin credinţă Noe, când a fost înştiinţat de 

Dumnezeu despre lucruri cari încă nu se ve-
deau, şi, plin de o teamă sfântă, a făcut o co-
rabie ca să-şi scape casa; prin ea, el a osândit 
lumea, şi a ajuns moştenitor al neprihănirii 
care se capătă prin credinţă". Când uraganul 
cel cumplit s'a deslănţuit, şi când pustiirea şi 
nimicirea universală a cuprins lumea, corabia, 
ocrotită de îngeri, merse în siguranţa pe valu-
rile agitate. Cu ce bucurie de nedescris trebue 
să fi privit Noe la soţia şi copii săi, şi cum tre-
bue să fi mulţumit el că toţi erau în siguranţă 
înlăuntru. Dumnezeu ne ajută nouă părinţilor 
de astăzi să urmăm exemplul lui Noe, consa-
crând totul în lucrarea lui Dumnezeu, şi nescă-
pând nicio ocazie de a conlucra cu El, pentru 
ca în împărăţia cerurilor să fim ca o familie 
întreagă. Astfel, asemenea lui Noe noi putem 
deveni moştenitori ai dreptăţii care vine prin 
credinţă. 

A trăi continuu în prezenţa Domnului nos-
tru, şi a auzi iubitoarele Sale cuvinte: „bine ai 
făcut"; a avea familiile, prietenii şi chiar şi pe 
păgâni acolo datorită străduinţii şi eforturilor 
noastre neegoiste; a veni în Sion cu cântări şi 
bucurie veşnică, având înaintea noastră toată 
oastea celor mântuiţi; de sigur aceasta va fi o 
îmbelşugată răsplată a unei vieţi de lucrare 
credincioasă. 

Meade MacGuirc 

Shoiriuill ingeiriutlliuii all treilea 
De cetit Miercuri, 5 Decembrie 

„In zilele în cari îngerul al şaptelea va suna 
din trâmbiţa lui, se va sfârşi taina lui Dum-
nezeu, după vestea bună vestită de El robilor 
Săi proorocilor". Apoc. 10, 7. 

Chiar în aceşti ani de strâmtorare din lu-
mea întreagă, când în multe locuri libertăţile 
au fost micşorate şi prigonirile sunt din belşug, 
194 

biserica lui Dumnezeu înaintează spre biruinţă. 
Din fiecare Diviziune a lucrării noastre ne 

vine acelaşi cuvânt încurajator. In ciuda con-
cliţiunilor nefavorabile, progresul în câştigarea 
de suflete a fost cel mai mare din istoria noas-
tră. Noi ne găsim în faţa unor ocazii nemai în-
tâlnite cândva, în ce priveşte înaintarea soliei 



lui Dumnezeu pentru această generaţie. Este 
un lucru surprinzător, când privind pe rapoarte 
să vezi că în ciuda faptului că a fost tăiată 
o treime din vechiul nostru buget misionar, 
această lucrare a înaintat în multe câmpuri 
noui. 

Un raport din îndepărtata Samoa, din ma-
rea Sudului, ilustrează această generală notă 
de progres. Acolo, unde timp de treizeci de ani 
înaintarea a fost înceată, numărul membrilor 
a fost chiar dublat în anul 1933. Şi iată aci un 
motto prezentat cu ocazia Conferinţei Santa 
Catharina, din Brazilia. Tradus în româneşte, 
el sună astfel: „Lucrurile se mişcă înainte, şi 
nimic nu le mai poate opri". Acesta este lucrul 
care se simte în toată lumea. 

Pătrunderea în noui câmpuri 
In partea de jos a Chinei de Sud toţi tinerii 

dela Şcoala Misionară din Canton şi-au luat 
singuri sarcina ca să înceapă lucrarea printre 
triburile de pe insula Hainan, şi ei îşi atinseră 
ţinta, adăugând un nou teritoriu la biruinţele 
soliei advente. In China apuseană a fost adău-
gată o nouă limbă, aceea a tribului Kia Rung, 
la hotarul dintre Tibet şi China. 

La 22 Octombrie, 1933 (exact după optzeci 
şi nouă de ani dela începutul judecăţii), noi 
am început prima noastră activitate publică în 
Mongolia. Şi acum suntem gata a vesti că s'a 
pătruns în fiecare din provinciile Chinei. In 
adevăr lucrătorii sunt puţini printre cele patru 
sute de milioane ale Chinei, dar este un lucru 
îmbucurător să ştim că avem reprezentanţi în 
fiecare din provinciile ei. 

Din America de Sud aflăm că apostolul 
nostru printre Indieni, F. A. Stahl, a început 
lucrarea printre un alt trib sălbatec canibal, 
Cashibos. Este interesant să notăm de aseme-
nea, că la 17 Iunie, 1933, misionarii noştri au 
început lucrarea printre oamenii Land-Dyakii 
din Borneo. De asemenea, la 25 Februarie a-
nul acesta, o cablogramă ne-a adus vestea cea 
frumoasă că s'a pătruns în insula Formosa, ce 
se găseşte între Japonia şi Filipine. In felul 
acesta biserica noastră din Japonia, deşi mică, 
totuşi plină de vigoare, a deschis a doua sa mi-
siune străină, cealalta fiind insulele Pelew. 
După douăzeci de ani de păzire a Sabatului şi 
aşteptare, un frate din Pelew a avut bucuria 
de a vedea venind un lucrător. 

Ultimul nou câmp în care a pătruns Divi-
ziunea noastră Australiană este Nusi, o insulă 
de primitiv sălbăticism până acuma. Timp de 
luni de zile fraţii s'au concentrat asupra for-
mării unui băştinaş din insula apropiată nu-
mită Mussau, care înţelege limba Nusianilor 
— cu numele Petru — şi care acum se găseşte 
pe insula Nusi unde face cu solia, lucrare de 

pionier. Nu mai mult decât acum trei ani, Pe-
tru era un păgân aspru. Populaţia din Mussau, 
de unde este Petru, s'a întors într'un chip mi-
nunat la Domnul. Şi acum, primul lor misio-
nar, Petru, este trimes între sălbateci. 

Suntem fericiţi a putea să anunţăm că în 
sfârşit solia adventă a pătruns în Groenlanda. 
Cârmuirea Daneză nu îngădue decât pastori-
lor bisericii de stat să meargă în Groenlanda, 
dar de curând unii dintre fraţii noştri de pe 
insulele Feroe, şi cari făceau parte dintr'o ex-
pediţie de prins peşte pe coastele Groenlandei, 
au izbutit să vândă nişte literatură fiului unui 
preot luteran. Acest tânăr a tradus o parte 
din literatură în limba eschimoşilor, şi a dis-
tribuit-o. In felul acesta solia adventă vorbeşte 
o limbă în plus. 

Până acum câţiva ani aproape nici nu cu-
noşteam insulele Oceanului Indian, cu excep-
ţie'marea insulă Madagascar. In timp ce în in-
sulele Mauriciu şi Madagascar lucrarea a luat 
un avânt frumos, de curând am luat cunoştin-
ţă dintr'un raport şi despre un minunat înce-
put în Insulele Seychelles, situate puţin mai la 
Nord. Iarăşi, de scurt timp o altă torţă a fost 
aprinsă în insula Reunion. Şi de asemenea a-
vem frumoase speranţe ca în curând să înfin-
gem stindardul adevărului şi pe insulele Co-
more, singura grupă de insule rămasă în Ocea-
nul Indian de Sud. 

Dar, ca totdeauna, duşmanul sufletelor este 
mânios din pricina progresului soliei. Tânărul 
nostru lucrător din India, care fusese aşa de 
minunat binecuvântat de Dumnezeu în insu-
lele Seychelles, acum este obiectul prigoniri-
lor celor mai amare. El scrie: 

„De curând, aci în Victoria, am fost pândit 
de o ceată de oameni într'un anumit loc, pe 
când mă întorceam dela nişte lecturi biblice 
pe cari le ţinusem într'un mic sat. Oamenii se 
adunaseră cu intenţia mărturisită de a mă 
ucide. Din fericire, soţia mea aflând despre 
complot, a cerut ca să fie trimeşi poliţişti în 
întâmpinarea mea. Pe când mergeam pe drum, 
o grupă de oameni înfuriaţi a început să strige: 
,Omorîţi-l; lăsaţi-ne să-1 omorîm'. Totuşi com-
plotiştii nu şi-au realizat ameninţarea. Incă-
odată am văzut înfăptuită făgăduinţa ce se gă-
seşte în psalmul treizecişipatru: ,îngerul Dom-
nului tăbărăşte în jurul celor ce se tem de El, 
şi-i scapă din primejdie'". 

Diviziunea Europeană de Sud de asemenea 
raportează că în anul 1933 au pătruns în in-
sulele Capului Verde şi în republica San Ma-
rino din Italia Centrală. 

Conducătorul Uniunii Africane de Răsărit 
raportează că a intrat în legătură cu cinci noui 
triburi în 1933. El spune: „Ceea ce se părea cu 
neputinţă în anii de belşug de mai înainte a-



clima este cu putinţă cu mijloace mai puţine 
şi cu un buget secătuit". Este interesant de ob-
servat că cea mai mare parte din înaintare se 
'datoreşte sacrificiului făcut de băştinaşii creş-
tini. Acum vreo cincisprezece ani misionarii 
noştri au început lucrarea în mijlocul tribului 
de sălbateci Kisii. Acum sunt 2.000 dintre aceş-
tia în şcolile de Sabat, şi ei răspund în chip 
demn la planul susţinerii de sine. In ciuda cri-
zei, aceşti fraţi Kisii aduc sacrificii spre a în-
cepe lucrarea printre două triburi vecine cu 
cari tribul lor mai înainte era în continuu răz-
boiu. 

Dar nu trebue să uităm nici noul trib indian 
'din America de Nord care a fost adăugat listei 
noastre, — tribul Maricopa din Arizona, din 
mijlocul căruia au fost botezaţi: un tată, o 
mamă şi cu fiica lor. 

Evenimente surprinzătoare 
Este evident că o nouă zi a început. Con-

ducătorul Uniunii Iberiene scrie dela sediul 
său din Spania: „Niciodată mai înainte câmpul 
nu a fost atât de pregătit pentru solie ca 
acuma". 

Cetim despre 1.500 de oameni adunaţi în-
tr'un teatru chiar cu o oră înainte de vremea 
hotărîtă, într'un oraş din josul fluviului Ama-
zon, spre a asculta o predică despre naşterea 
din nou. In Columbia, America de Sud, popo-
rul s'a adunat într'o capelă catolică spre a as-
culta solia. 

Lucruri neobişnuite se întâmplă chiar în 
vechea Indie, care a fost atâta vreme legată în 
superstiţie. Preşedintele Diviziunii Asiei de 
Sud ne spune că anii aceştia de greutăţi şi 
criză au adus prosperitate în biserică. Pentru 
prima dată în istoria noastră au fost botezaţi 
In Asia de Sud într'un singur an peste cinci 
sute de suflete. Auzim despre sate întregi cari 
îşi leapădă idolii şi se îndreaptă spre adevă-
ratul Dumnezeu. „Noi nu avem lucrători de 
ajuns spre a răspunde la mai mult decât o 
parte din chemările ce ni se adresează", scrie 
preşedintele A. W. Cormack. 

De asemenea şi evanghelizarea în oraşe a 
început să ia un mare avânt în India. In Bom-
bay, al treilea oraş al Imperiului Britanic, am 
avut ocazia să fim martorii unui spectacol ne-
mai pomenit când Hinduşi, Mohamedani, Creş-
tini şi Perşi s'au îngrămădit într'o sală să as-
culte solia. Şi în Surat, patria lui Ghandi şi cen-
trul naţionalismului indian, un auditoriu for-
mat din persoane distinse şi cu cultură, toţi ne-
creştini, au ascultat cu atenţie istoria lui Hris-
tos, şi însemnătatea evenimentelor actuale din 
lume. Nu e de mirare că fratele J. S. James, 
unul din veteranii noştri misionari, scrie: 
„Niciodată în istoria Indiei cea încătuşată în 
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crezul ei, cea prinsă de caste, cea filozofică şi 
mulţumită de sine, nu s'a văzut o asemenea 
pregătire de a ceti şi asculta solia creştină". In 
adevăr, o zi nouă a început în India. 

De asemenea şi în Burma este o zi nouă. 
Opt sute de oameni au venit din junglă spre 
a lua parte la o adunare ţinută la una din sta-
ţiunile noastre misionare. într'un loc au venit 
1.000 de oameni cu ocazia unei adunări gene-
rale, şi în alt loc au venit 2.000. Da, în Burma 
cea mulţumită de sine, amorţită spiritual prin 
opiumul budismului, ni se spune că se vede un 
mai aprins spirit de cercetare decât oricând 
mai înainte. 

In unele oraşe din Sudul Africei evanghe-
liştii noştri nu au fost în stare să facă faţă mul-
ţimilor adunate în serile de Duminecă. Ei au 
trebuit să recurgă la ţinerea a două servicii în 
acele seri, dând de fiecare dată bilete-pentru 
rezervarea locurilor. 

Chiar şi în Indo-China franceză, misiona-
rul F. L. Pickett a predicat băştinaşilor timp 
de patru ore şi jumătate, şi de abia a putut să 
plece. In Changsha, China centrală, mulţimi 
de oameni doritori să asculte au fost atenţi la 
cele 24 predice consecutiv ţinute de fratele 
Fred Lee. Şi aci, de asemenea oamenii au tre-
buit să ia bilete de intrare pentru rezervarea 
locurilor. In Honduras britanică un întreg sat. 
a devenit adventist prin lucrarea unei surori. 

In Ruanda-Urundi, teritoriu din Africa Cen-
trală, mai mult decât cinci sute de păgâni au 
fost convertiţi ca rezultat al eforturilor depuse 
de tineret în cursul săptămânii Misionarilor 
Voluntari. In vechiul Mexico, de asemenea, ti-
neretul are o parte importantă în lucrare. Două 
tinere, în etate de şaptesprezece şi nouăspre-
zece ani, au câştigat de curând o grupă de 
cincizecişidoi de păzitori ai Sabatului. Un tâ-
năr care nu avea posibilitatea să-şi cumpere 
un exemplar din cartea „Marea Luptă", a îm-
prumutat un exemplar dela librărie şi a co-
piat cartea la maşina de scris. Acuma el este 
unul din diaconii noştri Mexicani. 

In Haiti, Indiile apusene, când fratele J. L. 
McElhany vorbi despre lucrarea noastră mon-
dială, oamenii au aglomerat atât de mult ca-
pela încât era ocupat şi cel mai mic ungher. 
Ferestrele erau pline. De asemenea era o mul-
ţime de inşi pe zidurile şi acoperişurile înve-
cinate. Erau de faţă şi câţiva dintre mebrii ca-
binetului Preşedintelui, senatori, cum şi alţi 
reprezentanţi ai cârmuirii de acolo. 

In Trinidad, Indiile apusene, 1.200 de oa-
meni au luat parte într'o seară la deschiderea 
unei serii de adunări evanghelistice. 

In Korea, revista noastră „Semnele" a a-
juns să fie răspândită într'un număr de 22.000 



de exemplare, cel mai mare tiraj al unei pu-
blicaţii lunare din acele locuri. 

Progres pretutindeni 
Anul trecut nu a fost lipsit de greutăţi, în 

adevăr, într'un număr neobişnuit. Trebue să 
ne aşteptăm la aceasta cu cât ne apropiem de 
sfârşit. Şi deşi ne dăm seama că nu corespun-
dem idealului lui Dumnezeu faţă de biserica 
Sa, totuşi ne putem bucura de faptul că se vede 

* progrese pretutindeni. Dumnezeu Şi-a întins 
mâna în vederea încheierii lucrării. 

Credincioşii noştri ştiu într'o măsură mai 
mare sau mai mică despre acea mare strâm-
torare care ameninţa lucrarea noastră într'o 
oarecare parte din Europa în ultimele luni ale 
anului 1933, când sute de Comunităţi erau în 
primejdie de a fi închise. Lucrul acesta s'a în-
tâmplat la începutul Săptămânii de Rugăciune; 
dar Dumnezeu a auzit rugăciunile stăruitoare 
ale poporului Său, şi a ridicat primejdia care 
ameninţa biserica. 

Focurile prigoanei au ars cu putere în unele 
din ţările din Europa răsăriteană. Un predi-
cator a fost omorît, mulţi au fost închişi, alţii 
au fost izgoniţi, şi într'o singură ţară au fost 
închise o sută de Comunităţi, cari însă în cele 
din urmă au fost redeschise. Cu toate acestea 
însă raportul sună astfel: „Lucrarea merge 

f înainte cu mare putere". 
Vorbind despre lucrarea de pe coasta apu-

seană a Africei, secretarul Diviziunii Europeană 
de Nord, spune: „Cu ocazia unei adunări ţi-
nută în Africa răsăriteană au luat parte 3.000 
de inşi. Câte unii din lucrătorii noştri, deşi 
foarte tineri, totuşi au în sarcina lor câte patru 
sau cinci Comunităţi. In Camerunul francez,. 
1.000 de oameni s'au strâns într'un sat în ziua 
de Sabat. Patru grupe de tineri merg în dife-
rite sate ducând cu ei rulouri cu ilustraţii de 
pe cari explică băştinaşilor lecţiunile şcolii de 
Sabat". 

In Orientul îndepărtat avem 4.551 de con-
vertiţi în timp de doi ani. In Penang, statele 
Malaeze, s'a clădit un sanatoriu complet din 
fondurile date de Musulmani, Hinduşi, Budişti, 

•j, Creştini, Iudei, şi păgâni. 
Domnul binecuvintează foarte mult lucra-

rea din America Centrală. Cu grupa cea mică 
de lucrători ne găsim într'o mare greutate spre 
a putea face faţă îngrijirii de nouii membri. 
Uniunea Antilelor şi-a dublat numărul mem-
brilor în timp de cinci ani. In Cuba au fost în 
cursul anului 1933 mari turburări. In timp de 
cinci luni s'au schimbat şase preşedinţi. Şi cu 
toate acestea au fost botezaţi de două ori mai 
mulţi decât în oricare an de mai înainte. In 
Haiti, în timp de cinci ani au fost botezaţi 5.000. 

In Uniunea Carabiană au avut loc 1.000 de bo-
tezuri în anul 1933. 

Dr. H. W. Miller, preşedintele Diviziunii 
Chineze, a spus că în cursul ultimilor cinci ani 
s'a săvârşit mult mai mult în ce priveşte câş-
tigarea de suflete în China decât în cei două-
zecişicinci de ani dinainte. Misionarii noştri din 
China, unde trăeşte aproape o treime din po-
pulaţia lumii, depun cele mai mari sforţări 
spre a putea face faţă datoriei lor. De exem-
plu, în Taiyan, capitala ţinutului Shansi, solia 
a fost predicată în fiecare seară timp de patru 
ani — da, în fiecare seară. 

Lucrarea pentru oamenii din aceste înde-
părtate insule ale mărilor de Sud continuă să 
dea pe faţă minuni din cele mai mari ale ha-
rului lui Dumnezeu. In insulele Solomon avem 
3.000 de păzitori ai Sabatului faţă de o popu-
laţie de 100.000, folosind treizecişipatru de 
limbi din cele patruzeci. In Nouile Hebride as-
tăzi suntem martori la adevărate minuni. Aci 
folosim douăzecişitrei de limbi din cele cinci-
zeci cari se vorbesc. 

într'un fel necunoscut nouă până acum, 
poporul Continentului întunecat îşi întinde 
mâinile către Dumnezeu. In anul trecut au 
luat parte 57.000 de persoane la adunările ţi-
nute în Diviziunea Sud Africană, şi 3.000 au 
fost botezate. 

Faruri mari 
Ne lipseşte timpul pentru a ne mai referi 

la mulţimea de rapoarte încurajatoare ce ne 
arată sborul plin de progres al îngerului al 
treilea ce duce unei lumi păcătoase ultima so-
lie a lui Dumnezeu. Pentru încheierea acestei 
treceri în revistă, ne vom referi la trei puncte 
de o însemnătate neobişnuită. 

1. Acum trei ani insulele Mussau şi Emira, 
din grupa Sfântul Matei, în Nordul Nouei Gui-
nee, erau încă neatinse de civilizaţie, sau de 
creştinism. Oamenii erau poligami, bolnavi şi 
afundaţi în viciile cele mai desgustătoare. Ei 
erau socotiţi atât de fără de nicio speranţă în-
cât se încetase din partea cârmuirii a se mai 
face orice eforturi ca să se mai recruteze lu-
crători din aceste insule. Astăzi totul este schim-
bat. Nucile betel se strică în pom fără să fie cu-
lese, foile de tutun putrezesc fără a fi strânse, 
iar porci nu mai există. Oamenii cât şi locuin-
ţele lor sunt curate, sfinţenia căsătoriei este re-
cunoscută, iar tinerii caută să obţină o educa-
ţie care să-i facă în stare să vestească şi altora 
ce sunt în întunerec, veştile cele bune. Slujba-
şii cârmuirii spun că această schimbare este o 
minune, asemenea căreia n'au mai văzut nici-
odată aşa ceva. 

2. Multă vreme am gândit la Tibet ca la un 
ţinut închis pentru misiuni cât şi oricărei in-



fluenţe străine. Multă vreme şi cu putere am 
ciocănit la porţile Tatsienlu-lui. Am fost în 
contact cu Tibetani timp de ani de zile. Litera-
tură a fost distribuită, bolnavi au fost trataţi, şi 
Evanghelia a fost predicată. S'a organizat o 
Comunitate chineză, dar au fost botezaţi doar 
trei Tibetani. Acuma însă lumina şi-a făcut 
drum în Tibet prin partea de Nord-Vest a Chi-
nei, şi noul interes ivit printre Tibetanii de a-
colo ne invită să înaintăm. Progresul lucrării 
noastre în China de Nord-Vest este rezultatul 
minunat al străduinţelor depuse anul trecut. 
Acei viteji colportori chinezi cari merseră până 
sus în partea aceasta de Nord-Vest probabil că 
şi-au pierdut vieţile pe acolo căci nu se mai 
ştie nimic despre ei; însă ca rezultat al lucră-
rii lor noi avem acuma suflete convertite. Nu-
mărul membrilor Uniunii Chineze de Nord-
Vest a crescut într'un an şi jumătate dela 150 
la 500. Domnul a ridicat un medic cu mare in-
fluenţă care s'a alăturat nouă, şi acuma ajută 
la înaintarea lucrării. Mai mult decât atâta, ne 
bucurăm de prietenia unui general Tibetan 
care are sub ordinele sale un întins teritoriu. 
Acest general a invitat din toată inima pe mi-
sionarii noştri să vină şi să înveţe pe locuitorii 
ţinutului său Evanghelia, oferind bani şi pă-
mânt pentru şcoală şi spital. Un bătrân misonar 
al unei alte denominaţii, recunoscând marea 
schimbare produsă în inima acestui general în 
ce priveşte atitudinea sa faţă de misiuni, ne-a 
îndemnat stăruitor să primim invitaţia, spu-
nându-ne că dacă lăsăm să ne scape această 
ocazie atunci noi supărăm pe Dumnezeu. 

Mai mult decât atât, Dr. Miller a făcut cu-
noştinţă cu reprezentantul lui Dalai Lama, şe-
ful suprem al religiei Tibetului, care părea 
foarte interesat despre lucrarea noastră cum şi 
despre cartea scrisă de Dr. Andrews asupra 
doctrinei noastre în limba tibetană. 

Aflând că noi am scos o carte medicală în 
limba chineză, el ceru favoarea să o traducă în 
limba tibetană. Mai mult încă, el se oferi să 
călăuzească pe Dr. Miller şi predicatorul Shultz 
prin Tibet şi să-i prezinte lui Dalai Lama. In 
felul acesta zăgazurile sunt date la o parte, fă-
cându-se loc pentru o activitate intensă în du-
cerea Evangheliei în Tibet. 

3. Lucrarea în Ruanda-Urundi, în partea 
de Nord a lacului Tanganyka din Africa, este, 
se poate, cea mai de seamă dintre toate aceste 
lucrări minunate. Un Misionar Voluntar plecă 
dela staţiunea principală din Gitwe, fără cu-
noştinţa misionarului care avea în grijă acea 
staţiune misionară, şi aduse patruzeci de con-
vertiţi noui. Şase sute de oameni au luat parte 
la o adunare de Sabat la Gitwe. Ei veniră din 
ţinuturile înconjurătoare în grupuri mari, con-
duse de învăţătorii băştinaşi. O mie de inşi 
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luară parte la un serviciu religios ţinut la noua 
noastră staţiune misionară medicală din Ngo-
ma. Dar cea mai mare mulţime adunată vreo-
dată la o staţiune misionară în Africa, şi fără 
îndoeală în lume, a fost la Misiunea noastră 
Rwankeri cu ocazia vizitei secretarului Divi-
ziunii. Nu a fost o adunare anuală, ci o regu-
lată şcoală de Sabat şi adunare obişnuită de 
Sabat, la care au luat parte 7.157 de persoane. 
Secretarul scrie: „Cu siguranţă că asupra băş-
tinaşilor adunaţi acolo s'a revărsat în mare mă- ' 
sură darul făgăduit al ploiei târzii". 

Chemarea momentului 
Ce vom spune noi faţă de această chemare 

a momentului? Din toate ţările şi neamurile 
vine strigarea macedoneană: „Treci şi aju-
tă-ne". 

In Camerun, Africa de Apus, misionarul 
nostru a primit o scrisoare dela cineva ce lo-
cueşte la depărtare de mai multe sute de kilo-
metri, şi în care referindu-se la Mat. 28, 19, el 
spune: „Nu suntem noi acel popor? Dacă pie-
rim, e treaba voastră. Noi suntem aci cincizeci 
de inşi cari vă chemăm". Neprimind niciun răs-
puns, acel bărbat veni el însuşi ca să cerceteze 
solia. Şi de curând am aflat că fără niciun în-
demn din partea noastră el a tradus „Calea 
către Hristos" în limba poporului său, — nu-
mit tribul Bulu. Lucrul trist este că chemarea 
a rămas fără răspuns. Dar va putea oare ră-
măşiţa bisericii lui Dumnezeu să stea cu faţa 
senină la judecată dacă nu a răspuns la ase-
menea chemări? 

Un şef din Angola, Sud-Vestul Africei, că-
ruia i se spusese că se prea poate ca la chema-
rea sa să nu primească niciun răspuns timp de 
cinci ani, şi care fusese îndemnat să primească 
altă doctrină, zise: „Mai bine voiu aştepta a-
ceşti cinci ani şi voiu avea învăţăturile biseri-
cii Adventiste pentru poporul meu". Dar fra-
ţilor şi surorilor, oare în adevăr va trebui el 
să aştepte cinci ani? 

Din pricina condiţiunile financiare şi de a-
semenea din pricina generalei scăderi a inte-
resului faţă de misiuni, staţiunile misionare ale • 
multor asociaţii au fost părăsite. Noi avem oca-
zia de a pătrunde în unele din aceste locuri 
deschise larg. Un misionar al altei asociaţii 
spuse: „Din pricină că voi sunteţi uri popor ce 
plăteşte zecime, şi aduceţi daruri, voi sunteţi 
poporul care acum trebue să păşească şi să ia 
în stăpânire aceste staţiuni pe cari noi suntem 
siliţi să le părăsim; deci mergeţi şi terminaţi lu-
crarea lui Dumnezeu faţă de aceste suflete". 

O chemare din partea unui şef din Nigeria, 
Africa de Apus, poate fi luată ca alt exemplu 
al apelurilor arzătoare după ajutor cu cari mi-
sionarii noştrii din lumea întreagă trebue să se 



lupte. Drept răspuns la susţinerea imposibili-
tăţii din pricina lipsei de bani, şeful zise: „Ei, 
dacă este vorba doar de 250 sau cinci sute de 
dolari, câtă importanţă au aceşti bani în com-
paraţie cu toate aceste suflete"? Şi după o nouă 

insistenţă el spuse: „Noi ne umilim şi primim 
solia voastră cu bucurie, şi am dori ca şi voi să 
vă umiliţi şi să veniţi să ne ajutaţi". 

Care va fi răspunsul nostru? Ce vom face? 
M. E* Kern 

Religia ini cămm 
De cetit Vineri, 7 Decembrie 

Religia este temelia căminului, pentrucă 
Dumnezeu a întemeiat primul cămin. Pentru 
Adam, Paradisul era un cămin, şi pentru cel 
drept din seminţia sa, un cămin creştin este 
ca şi Paradisul. Cineva a definit căminul ca 
fiind „o lume fără ne 'nţelegeri; o lume plină 
de iubire": „Căminul", zice un altul, „este floa-
rea al cărei fruct este cerul". Cămin, este unul 
din cele mai scumpe cuvinte din limbajul nos-
tru, cuvânt care nu se găseşte în vorbirea mul-
tor triburi şi neamuri păgâne, cari au cuvinte 
pentru locuinţă şi casă, dar n'au o ideie clară 
despre însemnătatea fermecătorului cuvânt: 
„cămin". Margaret Sangster zice: „Călătorul 
pe ocean a văzut adesea o insulă aşezată fru-
mos şi pitoresc, un adăpost sigur şi liniştit, 
unde furtuna şi vijelia nu au nicio putere de 
a vătăma. Acest adăpost, insula aceea, poate 
fi asemănată cu un cămin creştin. Nu că aci 
n'ar exista turburări sau necazuri, altfel am fi 
în ceruri, dar nu găsim niciun alt simbol care 
să se apropie aşa de mult de desăvârşirea ace-
lei frumoase ţări, decât căminul model". 

Edenul, primul cămin, era un model de 
ceea ce Dumnezeu intenţiona să fie căminul. 
Dumnezeu' şi îngerii erau acolo, şi Adam şi 
Eva în curăţenia lor nepătată, „primeau cu 
mare bucure vizitele Creatorului lor" când El 
mergea şi vorbea cu ei. „Zilnic Dumnezeu le 
făcea cunoscut învăţăturile Sale". Deşi păcatul 
şi-a aruncat umbra sa îngrozitoare asupra pă-
mântului, Dumnezeu doreşte încă să Se întâl-
nească laolaltă cu tatăl, mama şi copii în a-
ceastă' instituţie fundamentală atât de; impor-
tantă pentru biserică şi societate — căminul. 
El ar trebui să fie mai departe un loc sfânt, şi 
pentru miile cari citesc aceste rânduri cât de 
încântător şi cât de scump inimii, este numele 
de „cămin". Cum se îngrămădesc amintirile 
în memoria noastră când retrăim evenimen-
tele cari au avut loc în anii copilăriei noastre! 
Când în imaginaţia noastră ne întoarcem îna-
poi la timpul acela, mulţi dintre noi, acum îm-
bătrâniţi, eram pe atunci copii, şi ne aducem 
aminte de purtarea de grijă a tatălui, de iu-

birea mamei şi de caldele legături dintre fraţi 
şi surori! Insă deşteptându-ne din visul acesta 
de un moment, plângem lucrarea duşmanului 
nemilos, moartea, pentrucă acum familia este 
prea despărţită, cercul este sfărâmat şi multe 
amintiri triste ne conving că suntem încă în 
ţara vrăjmaşului. 

Insă cu toată durerea care; întristează inima 
din cauza despărţirii de părinţi, fraţi, sau su-
rori, vine fără încetare în inimă o dulce mân-
gâiere la aducerea aminte despre virtuţile pă-
rinteşti şi despre sforţările lor serioase de a ne 
îndrepta spre Dumnezeu. Acesta, fără îndoială, 
este cel mai bogat dar ce poate fi lăsat copiilor. 
Noi înălţăm în mulţumire inimile noastre spre 
ceruri pentru părinţii noştri evlavioşi. Readu-
cerea aminte a învăţăturilor şi exemplului lor 
deseori aprinde o nouă hotărîre de a rămâne 
mai departe credincioşi principiilor religioase 
pe cari ei ni le recomandau cu căldură. Nicio-
dată să nu fie uitate de vreunul dintre noi, nici 
de fiul pierdut, pentrucă ele sunt iubirea ta-
tălui, întristarea unei mame iubitoare, şi amin-
tirea părinţilor şi copiilor adunaţi în jurul al-
tarului familiar. Chiar dacă scumpul cămin 
unde ne-am petrecut copilăria ar trece în mâi-
nile altora, sau dacă pereţii lui se sfărâmă şi 
cad, totuşi chipul aceluia care se pleca cu res-
pect în faţa paginilor sfinte, şi buzele tremu-
rătoare cari aminteau numele nostru în ru~ 

. găciune, acestea rămân între amintirile nemu-
ritoare, daruri sfinte cu mult mai preţioase de-
cât aurul sau mărgăritarele. 

„Dreptatea este aceea care înalţă o naţiu-
ne". Aşa a fost întotdeauna, şi aşa va fi întot-
deauna; şi dreptatea trebue să locuiască în ini-
mile oamenilor. Şi inimile oamenilor trebue 
să locuiască în căminuri omeneşti. Când fe-
meile vechei Roma au devenit desfrânate şi 
păcătoase, întreaga naţiune a fost dusă la mi-
zerie şi ruină. Numai rugăciunea, căminul, 
mama şi Dumnezeu pot să mântuiască o na-
ţiune dela o astfel de cădere îngrozitoare. Rău-
tate, durere, naufragiu — acestea au fost în-
totdeauna cele trei etape ale destrămării. Şi 



istoria îşi îmmoaie peniţa în sânge şi moarte 
pentru a scrie soarta oricărui popor lipsit de 
cămin. Cruţarea pădurilor noastre este fără 
valoare, faţă de păstrarea credinţei noastre. 
Păstrarea minelor este nimic faţă de păs-
trarea caracterului. Câte armonii sfinte nu s'ar 
vedea în vieaţa socială din zilele noastre, dacă 
doar am readuce rugăciunea şi iubirea fami-
liară din plăcutul cămin de altădată. . . . In a-
cest secol al descoperirilor, ar trebui să redes-
coperim valoarea vieţii pe care părinţii noştri 
au întemeiat-o împrejurul altarului familiar. 
Aci găseau ei valoarea credinţei. Automobile, 
aeroplane, radio, mine de aur şi sonde de pe-
trol sunt nimic pe lângă credinţa în Dumne-
zeu". 

Altarul familiar 
Poate că nicio amintire nu are o influenţă 

aşa de durabilă ca aceea a altarului familiar, 
şi nimic nu este mai de trebuinţă astăzi pentru 
a călăuzi atât pe părinţi cât şi pe copii în acest 
timp de primejdie copleşitoare, de cât aceasta. 
Cât de important este să se ia seama ca nu 
cumva mulţimea grijilor, ocupaţiilor şi plă-
cerilor să înlăture acest obiceiu sfânt de închi-
nare zilnică, stabilit de prima dată în Eden; 
căci altarul familiar este neglijat de mulţi şi 
focul cel sacru este lăsat să se stingă. Bărbaţii 
cei mai sfinţi din vremurile vechi erau cei mai 
credincioşi împlinitori ai acestei datorii sfinte. 
Noe, pe vârful muntelui Ararat; Abraam, sub 
stejarul lui Mamre; Iov, în ţara Uţ; regele Da-
vid; Corneliu, sutaşul, şi alţii, atât dintr'o clasă 
socială mai înaltă cât şi din alta mai de jos, 
toţi şi-au găsit bucuria şi mângâierea în cultul 
familiar. Deci lăsaţi ca chivotul luf Dumnezeu 
să fie adus în căminuri şi ele vor fi binecuvân-
tate ca şi casa lui Obed-Edom. 

„Omul este o fiinţă religioasă, el vrea să se 
închine lui Dumnezeu". Aceasta s'a constatat 
prin faptul că chiar triburile păgâne se închină 
în neştire, unor zeităţi. Şi astfel, Dumnezeu 
scriind pe tablele inimii oamenilor o poruncă 
de a se închina Lui, nu este de mirare ca El, 
care S'a descoperit însuşi în multe chipuri mi-
nunate copiilor Săi, să lase să vină urgia peste 
familiile cari nu chiamă numele Său". Ierem. 
10, 25. 

Din îndemnurile cari ne sunt date prin ser-
va Domnului, cetim: 

„Dacă a existat vreodată un timp când fie-
care cămin trebue să fie o casă de rugăciune, 
apoi este chiar acesta". „Şi totuşi, în acest timp 
de primejdie îngrozitoare, unii cari se pretind 
a fi creştini, nu practică cultul familiar. Ei nu 
învaţă pe copiii lor să-L iubească şi să se 
teamă de El. Mulţi s'au depărtat aşa de mult 
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de El, încât se simt osândiţi când se apropie 
de El. Ei nu pot să se apropie cu deplină încre-
dere de scaunul harului, şi să ridice spre cer 
mâini curate, fără mânie şi fără îndoieli' Ebr. 
4, 16; 1 Tim. 2, 8. Ei n'au o vie legătură cu 
Dumnezeu. Legătura lor cu Dumnezeu este o 
formă de evlavie fără putere. 

„Prin rugăciune sinceră şi stăruitoare, pă-
rinţii trebue să facă un zid de apărare împre-
j urul copiilor lor. Ei trebue să se roage cu cre-
dinţă deplină ca Dumnezeu să rămână cu ei, 
şi ca îngerii sfinţi să-i păzească pe ei şi pe co-
piii lor de puterea vrăjmaşului. 

„In fiecare familie trebue fixat un timp de 
rugăciune în fiecare dimineaţă şi seară. Cât 
de potrivit este pentru părinţi să adune pe co-
pii împrejurul lor înainte de a se lua gustarea 
de dimineaţă, să mulţumească Tatălui ceresc 
pentru ocrotirea Sa din timpul nopţii, şi să 
ceară dela El ca să-i conducă şi să-i păzească 
în timpul zilei! Cât de potrivit este de aseme-
nea, când vine seara, ca părinţii şi copiii să se 
adune încăodată înaintea Lui, şi să4 mulţu-
mească pentru binecuvântările zilei căre a 
trecut!" — „Mărturii". Vol. Vil, p. 42. 43. 

Din nou cetim: 
„La cultul divin din familie copiii să ia şi ei 

parte. Fiecare să-şi aducă Biblia, şi să citească 
la rând un verset sau două. După aceea să se 
cânte un imn bine cunoscut, urmat de rugă-
ciune. Pentru aceasta Hristos a dat modelul. 
Scopul rugăciunii Domnului nu era să fie re-
petată de formă, ci ea e o pildă despre ce fel 
trebue să fie rugăciunile noastre, — simple, se-
rioase şi cuprinzătoare. într'o cerere simplă 
spuneţi Domnului nevoile voastre şi arătaţi-I 
mulţumire pentru binefacerile Sale. Astfel in-
vitaţi pe Isus ca pe un oaspete bine venit în 
căminul şi în inima voastră. Nu e locul în fa-
milie pentru rugăciuni lungi cu privire la lu-
cruri îndepărtate. Acestea fac ora de rugă-
ciune obositoare, când, de fapt, ea ar trebui să 
fie privită ca un privilegiu şi o binecuvântare. 
Faceţi ca adunarea să fie plină de interes şi de 
bucurie". — Id., Vol. VI, pp. 357. 358. 

„Nu lăsaţi caracterul vostru necreştinesc să 
reprezinte rău pe Isus. Nu ţineţi pe copilaşi 
departe de El prin răceala şi asprimea voastră. 
Să nu-i faceţi să simtă că cerul nu va fi un 
loc plăcut pentru ei dacă voi sunteţi acolo. Nu 
vorbiţi despre credinţă ca ceva pe care ei nu-1 
pot înţelege, şi nici să nu vă purtaţi aşa ca 
şi cum dela ei nu s'ar aştepta să primească pe 
Hristos în copilăria lor. Nu le daţi falsa impre-
sie că religia lui Hristos este o religie a întris-
tării, şi că venind la Mântuitorul ei trebue să 
lepede tot ceea ce le aduce bucurie în vieaţă". 
„Hristos, Lumina lumii", p. 517. 



Sabatul şi familia 
S'a amintit deja că familia, sau căminul 

este o instituţie a lui Dumnezeu întemeiată în 
Eden, şi prin urmare este fundamentală. O altă 
amintire despre Eden şi în legătură cu religia 
în cămin, este instituţia Sabatului. Aceasta este 
ziua de odihnă când părinţii şi copiii sunt ade-
Şea mai mult împreună. Treburile din zilele 
săptămânii constrâng adesea pe tată să pără-
sească din zori căminul pentru a merge la lu-
crul său, poate că înainte de a se deştepta co-
piii, şi se întoarce seara obosit, având în felul 
acesta puţină ocazie de a sta împreună cu ti-
nerii membri ai familiei. De obiceiu nicio fa-
milie nu poate să-şi aducă aminte „de ziua Sa-
batului ca s'o sfinţească", fără ca prin aceasta 
inimile lor să fie mult mai strâns legate lao-
laltă şi ca să se întărească legăturile ce-i uneşte 
de cămin. Sabatul este o verigă care leagă fa-
milia de ceruri, o amintire a trecutului dar şi 
un simbol al odihnei cereşti care va dura în 
veşnicie. Ce tablou minunat este să vezi pe pă-
rinţi şi pe copii, cu Bibliile lor şi cu cărţile de 
cântări mergând la şcoala de Sabat sau la a-
dunare pentru a lăuda şi adora pe Creatorul 
lor! Cât de fericite sunt familiile cari au pri-
vilegiul să petreacă Sabatul după amiază în 
mijlocul frumuseţilor naturii, vorbind despre 
iubirea lui (Dumnezeu şi despre minunile na-
turii cari pot fi văzute pe câmp, în păduri, în 
apele curgătoare, în cântecul pasărilor, şi în 
toate celelalte lucrări ale lui Dumnezeu ma-
nifestate în mii de feluri. Sabatul a fost făcut 
pentru ora şi devine în cămin agrafa de aur a 
Săptămânii. 

Sfinţenia şi respectul faţă de această sfântă 
instituţie a Sabatului, care este atât de impor-
tantă pentru cămin cât şi pentru Comunitate, 
trebue sâ fie reînsufleţite în inimile noastre. 
Neglijenţa şi nepăsarea caracterizează purta-
rea multora, atât tineri cât şi bătrâni, cu pri-
vire la ziua Sabatului. Ce mare nevoie avem 
noi de o reînsufleţire a evlaviei dela început! 
„Adu-ţi aminte de ziua de odihnă ca s'o sfin-
ţeşti pe ea". 

' „Trebue să ne păzim", scrie serva Dom-
nului, „ca nu cumva obiceiurile prea uşuratice 
cari se găsesc din belşug între cei din lume să 
fie urmate de acei cari pretind că ţin adevă-
rata zi de sfântă odihnă a Domnului. Linia de 
despărţire trebue să fie clară şi distinctă între 
acei cari poartă semnul împărăţiei lui Dum-
nezeu şi acei cari poartă semnul împărăţiei 
răsvrătirii. Mult mai multă sfinţenie este le-
gată de ziua Sabatului decât i se atribue din 
partea multora cari pretind că sunt păzitori ai 
Sabatului. Dumnezeu a fost foarte dezonorat 
de către acei cari n'au păzit ziua Sabatului po-
trivit poruncii, fie în literă, sau în spirit. Dum-

nezeu pretinde o reformă în serbarea Sabatului. 
Dumnezeu a fost foarte dezonorat de către a-
cei cari n'au păzit Sabatul potrivit poruncii, 
fie în literă, sau în spirit. Dumnezeu pretinde 
o reformă în serbarea Sabatului. 

„înainte de a apune soarele, toţi membrii 
familiei să se adune, să citească Cuvântul lui 
Dumnezeu, să cânte şi să se roage. Şi aci este 
nevoie de o reformă pentrucă mulţi au negli-
jat lucrul acesta. Trebue să mărturisim gre-
şalele noastre lui Dumnezeu şi unii faţă de 
alţii. Trebue să începem din nou ca în mod 
deosebit să căutăm ca fiecare membru al fa-
miliei să fie pregătit să onoreze ziua pe care 
Dumnezeu a binecuvântat-o şi a sfinţit-o". — 
„Mărturii", Vol. VI, pag. 353, 356. 357. 

Cu toţii lângă Domnul 
Stând adunaţi aci, multe păreri de rău 

turbură inimile noastre şi ne mărturisim gre-
şelile şi neglijenţele noastre în ceea ce am gre-
şit faţă de cei iubiţi ai noştri. Dumnezeu să ne 
ierte pentrucă n'am folosit ocaziile pe cari le-am 
avut de a educa pe copiii noştri în temere de 
Dumnezeu ! Mulţi dintre noi, neurmând exem-
plul lui Abraam,' au neglijat să călăuzească pe 
membrii familiilor lor în căile Domnului. Mulţi 
dintre copiii noştri s'au întors spre lume. Este 
adesea o întristătoare lipsă de tărie din partea 
părinţilor, o lipsă de simpatie şi de iubire, o 
lipsă de adevărată credinţă în familie. Graba, 
ocupaţia, grijile lumeşti, au cotropit timpul în-
chinat cultului familiar. De multe ori s'a dat 
mai multă atenţie la „Ce să mâncăm?" sau, „Ce 
să bem?" sau, „Cu ce să ne îmbrăcăm?", decât 
acelor chestiuni cu mult mai importante cu pri-
vire la vieaţa familiei. 

Unii dintre copiii noştri s'au îndepărtat de 
casa Tatălui, alţii plutesc la voia întâmplării 
şi sunt în mare primejdie. Ispita copiilor şi ti-
neretului din această vreme de păcat şi goană 
după plăceri întrece cu mult experienţa părin-
ţilor lor. Noi trebue să ne comportăm cu iu-
bire faţă de ei, dar să-i avertizăm de primej-
die. Unii s'au deşteptat la datoria lor prea târ-
ziu, este adevărat, şi mulţi au temeri şi pre-
simţiri rele despre scumpii lor copii ca fiind 
pierduţi pentru adevăr, dragostea lor fiind a-
trasă de făgăduinţele, ambiţiunile şi plăcerile 
lumeşti. Şi poate că Duhul Sfânt vorbeşte a-
cum şi acelora cari n'au simţit încă până acum 
neglijenţa lor aşa cum o simt în această oră. 

Dacă noi am fi lăsaţi singuri în această stră-
duinţă de a lucra cu copiii noştri am fi cople-
şiţi, deoarece sarcina este aşa de mare; şi din 
punct de vedere omenesc multe piedici ne stau 
în cale. Dar să nu pierdem curajul. Dumne-
zeu ne iubeşte pe noi şi iubeşte şi pe copiii noş-
tri si doreşte să-i salveze. Făgăduinţele lui Dum-
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nezeu sunt adevărate. Există o făgăduinţă spe-
cială pentru aceste zile din urmă, în care pu-
tem să ne încredem, şi pe care s'o aducem în 
rugăciune înaintea Domnului. S'o cităm aci: 

„Iată, vă voiu trimete pe proorocul Ilie, îna-
inte de a veni ziua Domnului, ziua aceea mare 
şi înfricoşată. El va întoarce inima părinţilor 
spre copii, şi inima copiilor spre părinţii lor, 
ca nu cumva, la venirea Mea, să lovesc tara cu 
blestem"! Mal. 4, 5. 6. 

Cu.siguranţă că am ajuns în timpul acesta. 
Suntem la o oră înaintată în istoria lumii şi în 
vestirea soliei. Singura noastră speranţă este 
de a ne pocăi de apostazia şi neglijenţa noas-
tră din vieaţa familiară. Să facem partea noas-
tră şi cu siguranţă că Dumnezeu va face pe a 
Sa. Să ne rugăm ca Spiritul Său să-Şi facă lu-
crarea întorcându-ne inimile către copiii noş-
tri, şi lucrând asupra inimilor lor pentru a-i 
întoarce către părinţii lor. Nu ne este dată asi-
gurarea că atunci când începem să facem lu-
crarea pe care Dumnezeu ne-a încredinţat-o, 
El va întoarce inimile copiilor către noi? Fie 
ca lucrul acesta să îmbărbăteze inimile noas-

tre! Se cere pentru aceasta o deplină consac-
rare şi mai multă rugăciune. In adevăr, ni se 
spune să ne întoarcem la Domnul „cu toată 
inima", să ne sfâşiem inimile, să vestim un 
post, să strângem poporul şi să adunăm copiii, 
şi predicatorii împreună cu poporul să se roage 
şi să plângă laolaltă. Atunci se va putea spune: 
„Domnul a fost plin de râvnă pentru ţara Lui, 
şi S'a îndurat de poporul Său". 

Cu siguranţă noi trebue să ne întoarcem la 
Domnul „cu toată inima". O, ce consacrare cere 
vieaţa noastră familiară! Arhivrăjmasul pre-
găteşte o lovitură meşteşugită pentru căminu-
rile noastre. El s'a „pogorît cuprins de o mânie 
mare". Copiii noştri şi noi toţi suntem în pri-
mejdie. Cunoscând pericolele cari împresoară 
familiile noastre, şi marea noastră nevoie după 
ajutorul divin, mărturisind păcatele şi greşa-
lele noastre, oare nu ne vom îndemna noi re-
ciproc şi nu vom ruga pe Tatăl întregei fami-
lii în cer şi pe pământ, ca vieţile noastre, prin 
ajutorul Său, să fie consacrate din nou copiilor 
şi căminurilor noastre? 

J. E. Fulton 

Piuii@ire<âi lEodiinghelliei 
De cetit Sâmbătă dimineaţa, 8 Decembrie 

Foarte bine putea să spună marele apostol 
al neamurilor: „Căci mie nu mi-e ruşine de E-
vanghelia lui Hristos; fiindcă ea este puterea 
lui Dumnezeu pentru mântuirea fiecăruia care 
crede". Rom. 1, 16. Oare nu învăţase el din pro-
pria sa experienţă ceva despre puterea ei mi-
nunată? Ea îl transformase pe el, un fariseu 
mândru şi bigot, care se desfătase în suferin-
ţele şi moartea creştinilor, într'un ucenic al u-
milului Nazarinean. într'o zi plină de întâm-
plări, în timp ce îşi urmărea ţinta sa hotărîtă 
de a curăţi pământul de această sectă despre-
ţuită, pe calea către Damasc a întâmpinat pe 
Acela pe care-L prigonise fără milă în persoana 
ucenicilor Săi. Când lumina şi slava cerului au 
strălucit în sufletul acestui mândru fariseu* 
ele au descoperit o stare de decădere pe care 
el până aci n'o cunoscuse. Cu o sinceră mâh-
nire în inimă, şi cu o adâncă şi deplină pocă-
inţă, el se întoarse din calea sa cea rea şi de-
veni cel mai puternic apărător şi principalul 
susţinător al credinţei pe care mai înainte cău-
tase cu tot dinadinsul s'o nimicească. Ce pu-
ternică schimbare, şi ce repede s'a produs! 

„Dar am căpătat îndurare, pentru ca Isus 

Hristos să-Şi arăte în mine, cel dintâi, toată în-
delunga Lui răbdare, ca o pildă celor ce ar 
crede în El, în urmă, ca să capete vieaţa veş-
nică". 1 Tim. 1, 16. Experienţa lui Pavel ne 
este dată ca exemplu de ceea ce Dumnezeu 
vrea să facă pentru oricine care îşi va preda 
cu totul vieaţa sa Aceluia care a zis: ,Toată pu-
terea Mi-a fost dată în cer şi pe pământ'. In ru-
găciunea Sa din Ghetsemani către Tatăl Său, 
Isus, vorbind despre Sine, zicea: ,I-ai dat pu-
tere peste orice făptură'. Aceasta înseamnă 
„orice putere" peste „orice făptură", deoarece 
în Evanghelie noi am descoperit planul lui 
Dumnezeu de mântuire, complet şi deplin, a 
tuturor oamenilor de pretutindeni, cari se vor 
preda cu totul Lui. Credinţa lui Pavel în E-
,vanghelie ca fiind „puterea lui Dumnezeu spre 
mântuire", cuprinde o mântuire actuală şi veş-
nică din păcat. „Ştiu", zice el, „în cine am cre-
zut. Şi sunt încredinţat că El are putere să pă-
zească ce I-am încredinţat până în ziua aceea". 
Şi din nou el zice: „Domnul mă va izbăvi de 
orice lucru rău, şi mă va mântui, ca să intru 
în împărăţia Lui cerească. A Lui să fie slava 
în vecii vecilor!" 2 Tim. 1, 12; 4, 18. 



Liberări de seamă în mijlocul 
întunerecului des 

Nu este de mirare că misionarul credincios 
care merge în ţările întunecate, reprezentând 
pe Marele Medic cu balsamul Său vindecător 
şi salvator, pentru a-1 da acelora cari suferă de 
boala fatală a păcatului, să devină cu totul ali-
pit şi devotat lucrării sale când vede minunile 
de vindecare săvârşite prin lucrarea sa credin-
cioasă. Serva Domnului descrie această trans-
formare minunată prin aceste cuvinte: 

„Niciodată Evanghelia nu prezintă un as-
pect de o mai mare frumuseţe ca atunci când 
este adusă în regiunile cele mai nevoiaşe şi 
mai lipsite. Numai atunci lumina sa străluceşte 
cu cea mai clară splendoare şi cu cea mai mare 
putere. Adevărul Cuvântului lui Dumnezeu 
pătrunde în coliba ţăranului; razele Soarelui 
Dreptăţii luminează în bordeiul cel sărac, a-
ducând bucurie bolnavului şi suferindului. în-
gerii lui Dumnezeu sunt acolo, sil credinţa cea 
simplă face din coaja de pâine şi din urciorul 
cu apă un banchet. Mântuitorul care iartă pă-
catele vizitează şi primeşte cu plăcere la Sine 
pe cel sărac şi pe cel neştiutor, şi le dă să mă-
nânce din pâinea cerească. Ei beau din apa 
vieţii. Acei cari au fost urîţi şi părăsiţi de lume, 
prin credinţă şi iertare sunt ridicaţi la demni-
tatea de fii şi fiice ale lui Dumnezeu. Ridicaţi 
deasupra acestei lumi ei şed în locurile cereşti 
prin Hristos. Poate că n'au comori pământeşti, 
dar au găsit mărgăritarul de mare preţ". — 
„Mărturii", Vol. VII, pag. 226. 

Astăzi, pe măsură ce întunericul creşte de-
asupra noastră, lumina Evangheliei străluceşte 
cu o putere mereu crescândă. Din nou cităm 
din Spiritul Profeţiei: 

„Deşi nu putem să vedem Duhul lui Dum-
nezeu, noi ştim că oamenii cari au fost morţi 
în greşelile şi păcatele lor, sunt convinşi şi con-
vertiţi sub influenţa lucrării Lui. Nepăsătorul 
şi îndărătnicul devine serios. Cei cu inima îm-
pietrită se pocăiesc de păcatele lor şi necredin-
ciosul crede.. Jucătorul pasionat, beţivul, uşu-
raticul, devine hotărît, sobru şi curat. Răsvră-
titul şi încăpăţânatul devine blând şi cu un 
spirit creştin. Când vedem aceste schimbări în 
caracter, putem fi asiguraţi că puterea lui Dum-
nezeu de a converţi a transformat întregul om". 
E. G. White. Review and Herald, 5 Mai 1896. 

Puterea lui Dumnezeu 
Iată aci câteva cazuri dovedind lucrarea 

minunată a puterii lui Dumnezeu în inimile 
unora dintre cei mai decăzuţi fii şi fiice ale lui 
Adam: 

„Sunt puţini inşi", spune unul din evanghe-
liştii noştri, „dintre cei pe cari i-am văzut, cari 
să poarte mai multe dovezi în înfăţişarea lor 

corporală, arătând că Satana i-a hotărît pen-
tru ruina veşnică, de cât Legundo Perez. In-
trând în adunarea noastră cu pasul nesigur», cu 
ochii turburi, cu părul şi barba neîngrijită, cu 
hainele zdrenţuite şi sfâşiate, urgisit de toţi, cu 
vorbirea greoaie, el înfăţişa tabloul unui suflet 
sdrobit şi părăsit, uitat de Dumnezeu şi de oa-
meni, fără nicio nădejde care să-1 atragă, şi ne-
întrezărind înainte-i decât zidurile închisorii ş<i 
grozăviile cu care este presărată calea vieţii u-
nui beţiv. El nu avea prieteni, şi în urma unei 
încăerări la care a luat parte, a j unse în temniţa 
oraşului unde a fost silit să lucreze la clădirea 
închisorii. într'o zi mi-a mărturisit că multe din 
clădirile acelea au fost construite de el ca ispă-
şire pentru faptele rele cari îl aduseseră în con-
flict cu societatea omenească. 

„Fără îndoială că cel rău îl considerase ca 
fiind al său pentru totdeauna, dar Dumnezeu 
iubea pe această făptură părăsită. Printr'o pro-
videnţă îndurătoare, el a fost condus să ia parte 
la adunările noastre. Adresându-se o chemare, 
el a fost cel dintâiu care şi-a manifestat dorinţa 
de a se întoarce deia vieaţa sa de păcat şi decă-
dere, la o vieaţă de sfinţenie — prima rază clară 
de lumină care străluci asupra acestei vieţi în-
tunecate. El se prinse cu tărie de ea, şi deşi duş-
manul luptă din răsputeri să reţină pe fostul 
său sclav, puternicul Liberator i-a dat o biruinţă 
strălucită. Drumul de a ieşi din mreaja păcatu-
lui la libertatea lui Hristos a fost greu, şi s'au 
mai strecurat greşeli, însă astăzi după trei ani, 
Segundo Perez a dovedit în deaj uns că Isus 
Hristos a pus stăpânire pe inima lui şi 1-a sal-
vat. A trecut un an de zile de când el n'a mai 
atins băutura cea blestemată. Corpul său şi faţa 
sa poartă semnele Aceluia care a intrat în vieaţa 
sa cu tămăduirea sub aripele Sale. El vorbeşte 
pretutindeni despre puterea salvatoare a lui 
Isus, şi mulţi îl ascultă cu atenţie, rămânând 
uimiţi de minunata schimbare săvârşită în 
vieaţa sa". 

O altă experienţă despre puterea salvatoare 
a harului lui Dumnezeu este raportată după 
cum urmează: 

„Acum patru ani Bonifacio Sanez era un om 
cu bună stare. El poseda case şi pământ şi avea 
afaceri înfloritoare. Era stăpânul celei mai mari 
şi mai frecventate cârciumi din oraş, dar din 
nefericire era victima băuturii pe care o vindea. 
Se căsătorise cu o tânără frumoasă şi aveau 
doi copii drăgălaşi. Băutura a desmembrat însă 
familia. Femeia, adusă în stare de disperare 
din cauza abuzului pe care-1 avea de suferit din 
partea soţului ei, a fugit, luând cu ea şi pe co-
pila cea mică. Fuga neaşteptată şi în ascuns a 
soţiei sale cu copilul a adus pe Bonifacio într'o 
adâncă desnădejde şi o sporire a exceselor. El 
se vedea la sfârsitul căii sale. Pe deasupra mai 
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nutrea în inima sa şi gânduri de răsbunare şi 
de omor, mergând pretutindeni cu un cuţit as-
cuns în buzunarul pantalonilor, gata să-1 îm-
plânte în duşmanul său la prima ocazie. 

„Pe când era în această stare sufletească, 
cineva 1-a invitat să ia parte la adunările noas-
tre. A dat din cap neîncrezător şi a zis: ,Aceasta 
nu e pentru mine'. Dar în cele din urmă insis-
tenţa prietenului a biruit. El veni odată, apoi 
iarăşi, şi cu o singură excepţie veni seară după 
seară să asculte Cuvântul Domnului. încă din 
primul moment începu să se observe o schim-
bare minunată. Harul lui Dumnezeu manifes-
tat faţă de păcătos a deşteptat încrederea în 
vieaţa aceea care pierduse orice speranţă pen-
tru viitor. Harul iertător al lui Dumnezeu trecu 
peste abisul pe care-1 făcuse păcatul, punând 
năde jde şi încredere în sufletul său. Puterea 
lui Isus 1-a liberat de gândurile odioase, vicioase 
şi răsbunătoare. In corp, spirit şi suflet, Boni-
facio simţi trecând printr'o /reînviere. (Acum 
el este un creştin umil şi blând, şi un serios cre-
dincios şi sprijinitor al lucrării lui Dumnezeu. 
Soţia, auzind despre convertirea sa, este gata 
să revină din nou la căminul ei. Şi vieaţa care 
a fost aşa de sfărâmată din cauza păcatului, a 
fost refăcută în întregime prin atotputernicia 
lui Isus". 

Iată însă o experienţă care descoperă pute-
rea lui Dumnezeu de a mântui atât trupeşte, 
cât şi sufleteşte: 

O creştină simplă şi umilă care locuia în-
tr 'un ţinut muntos dintr'unul din câmpurile 
noastre misionare, călătorea odată pentru oare-
cari interese către o localitate. Ea era Adven-
tistă de Ziua Şaptea. In locurile către cari mer-
gea ea, nu erau Adventişti. De fapt, oamenii de 
acolo n'auziseră niciodată despre Adventişti. Pe 
cale ea întâlni pe mulţi cărora le povesti des-
pre cele ce a făcut Isus pentru ea. O persoană 
pe care a întâlnit-o, a introdus-o într'o mare 
familie cu influenţă. Capul familiei avusese în 
trecut/o situaţie foarte prosperă, şi mai înainte 
primea pe demnitarii statului şi guvernului 
când erau în trecere prin locurile acelea. Tatăl 
era preot păgân, şi fiul cel mai mic al său era 
posedat de demoni. De şase ani era în starea 
aceasta. El ajunsese într'o aşa stare de schilo-
dire, încât braţele sale îi erau răsucite înapoi, 
fiind aşa de înţepenite încât nici nu putea să le 
mişte. Picioarele sale de asemenea erau întoarse 
la spate, aşa că nu putea să le folosească. Era 
tot aşa de neputincios ca şi un copil mic. Băia-
tul acesta era acum aproape de 19 ani. Corpul 
său slab devenise aşa de istovit, încât fusese re-
dus la mărimea corpului unui copil în vârstă de 
10 ani. Tatăl cheltuise o sumedenie de bani şi 
vânduse o mare parte din averea sa pentru res-
tabilirea sănătăţii fiului său. A cerut ajutorul 
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preoţilor păgâni, dar fără niciun rezultat. Timp 
de trei ani tânărul n'a mâncat nimic altceva 
decât fistic, şi unt şi n'a băut decât rom. Când j 
rudele îi aduceau altceva de mâncare sau de 
băut, spiritul cel rău îi spunea ce era aceea, şi 
imediat tânărul poruncea să ia mâncarea de % 
acolo, refuzând absolut să o atingă. 

Această1 credincioasă soră, călătorind prin 
ţinutul acela, vizită acea familia şi-i aduse ves-
tea cea bună a liberării prin Isus Hristos. De ,, 
multă vreme aşteptase tatăl ceva mai bun. El 
ascultă cu mare atenţie istoria spusă de sora 
noastră, şi primi cu bucurie solia. Ea se rugă 
împreună- cu ei cum şi pentru copilul al cărui 
corp era aşa de slăbit şi schilodit. In timp ce 
erau încă în rugăciune, băiatul începu să se ri-
dice singur, şi ceru tatălui său ceva de mâncare. 
Spiritul rău se depărtase dela el, şi acum dorea 
mâncarea pe care timp de ani de zile refuzase 
chiar s'o atingă. Ei i-au dat lapte şi alte mân-
căruri uşoare pe cari el le luă cu mare poftă. 
Sora noastră a rămas mai multe zile în casa a-
ceea, şi tânărul, precum şi ceilalţi membri ai 
familiei, au primit ultima solie mântuitoare a 
lui Dumnezeu. Prin rugăciune, braţele şi pi-
cioarele tânărului şi-au revenit în poziţia nor-
mală. Ca rezultat al acestei minuni, nu numai * 
tatăl şi mama, dar chiar şi mai mulţi fraţi şi 
surori ai acestui tânăr, precum şi tânărul însuşi, 
au' fost botezaţi. Peste 50 de suflete au primit 
solia prin influenţa acestei minunate experienţe. 
Bucuria care umple acum inimile membrilor a-
cestei familii liberată într 'un aşa minunat chip, 
este de nedescris. Ei şi-au propus să clădească 
o capelă ca dovadă a recunoştinţei lor faţă de 
Mântuitorul lor. 

Mâna lui Dumnezeu încă nu s'a scurtat 
Din ce cauză în ţările păgâne vedem astfel 

de manifestări minunate ale harului şi puterii 
lui Dumnezeu? Pentrucă Dumnezeu iubeşte 
mai mult pe păcătoşii din întunerecul acela 
mare de cât pe alţii din alte părţi? Nu! „Dum-
nezeu nu este părtinitor, ci că în orice neam, 
cine se teme de El şi lucrează neprihănire, este 
primit de El". Fapte 10, 34. 35. 

Când Spiritul lui Dumnezeu vorbeşte inimii 
celui fără nicio nădejde şi fără de Dumnezeu, f(] 
dar care doreşte să-L cunoască, el este trezit la 
un adânc spirit de pătrundere a stării sale pier-
dute. Neputincios şi sărman, se aruncă în bra-
ţele lui Isus ca singura sa speranţă.^ Despre 
schimbările cari au loc în vieaţă, cetim în „Hris-
tos, Lumina lumii", la pag. 173, următoarele: 
„Când Duhul lui Dumnezeu ia inima în stăpâ-
nire, El transformă vieaţa. Gândurile păcătoase 
sunt Înlăturate, faptele rele sunt părăsite, iubi-
rea, umilinţa şi pacea iau locul mâniei, invidiei 
şi certurilor. Bucuria vine în locul întristării, iar 



faţa oglindeşte' lumina cerească. Nimeni nu 
vede mâna care ridică poverile, nimeni nu vede 
lumina ce se coboară de sus. Binecuvântarea 
vine atunci când sufletul se predă prin credinţă 
lui Dumnezeu. Apoi acea putere pe care niciun 
ochi omenesc nu o poate vedea, crează o făp-
tură nouă după chipul lui Dumnezeu". 

Dacă Isus poate să salveze şi salvează aşa 
de complet pe cei cari au căzut în asemenea 
adâncuri ale păcatului, cum am văzut în cita-

11 tele de mai sus, nu poate El să mântuiască tot 
aşa de complet şi continuu pe fiecare din noi de 
păcatele sale? Nu este puterea Sa în deajuns 
de mare pentru a înfrâna orice plăcere a cărnii, 
toată mândria lumească, orice moştenită şi cul-
tivată tendinţă spre rău? Nu poate El să ţină 
temperamentul nostru într'o stare liniştită şi 
împăciuitoare, astfel ca de pe buzele noastre să 
pornească numai astfel de cuvinte cari să fie ca 
o binecuvântare pentru ascultători?,In scurt, nu 
poate El să ne facă asemenea lui Isus? 

De câte ori, privind faţa strălucitoare şi as-
cultând mărturisirea triumfului unuia care a 
fost salvat dintr'o vieaţă de decădere sub robia 
păcatului — unul asupra căruia dela naşterea 
sa, mai niciodată, dacă nu de loc, nu căzuse 
nicio rază de lumină, până când lumina mă-
reaţă a acestei solii a inundat vieaţa sa, şi pu-
terea sa dumnezeiască a liberat sufletul său din 

t. robie, — n'am fost făcut să simt în modul cel 
mai pătrunzător propriile mele greşeli şi slă-
biciuni! Atunci credinţa mea s'a ridicat şi a a-
pucat din nou Mâna care a salvat aşa de minu-
nat vieaţa unui copil al lui Dumnezeu, simplu 
dar încrezător în El, transformând-o aşa de plă-
cut, înfrumuseţând-o şi înnobilând-o. Dumne-
zeu doreşte mântuirea desăvârşită şi veşnică a 
fiecăruia dintre noi. El vrea să facă din fiecare 
din noi un izvor din care râuri de apă vie să 
curgă continuu. Din fiecare El vrea să facă un 
mijloc prin care mirosul plăcut al vieţii Sale 
binecuvântate să fie împrăştiat pretutindeni. 

Puterea Sa este absolută. Nimic nu este prea 

greu pentru El. De ce atunci în această ultimă 
oră de încercare a omenirii să se lipsească ci-
neva d e a ajunge idealul pus de Dumnezeu 
pentru noi? De ce să-L dezamăgim tocmai in 
acest moment hotărîtor în lupta împotriva ce-
lui rău? De ce să cădem noi, şi să pricinuim în 
felul acesta şi pierzarea altora? Dar, prin harul 
lui Dumnezeu noi nu vom cădea. Cu bucu-
rie şi din toată inima să punem mâinile noastre 
tremurătoare în Mâna aceea care se întinde din 
înălţimile cerului pentru a apuca mâinile noas-
tre cu putere, dând asigurarea că puternicul 
Ajutor este aproape să libereze pe cele mai 
slabe şi pe cele mai greşite dintre creaturile 
Sale.. 

„Căci harul lui Dumnezeu, care aduce mân-
tuire pentru toţi oamenii, a fost arătat, şi ne 
învaţă s'o rupem cu păgânătatea şi cu poftele 
lumeşti, şi să trăim în veacul de acum cu cum-
pătare, dreptate şi evlavie, aşteptând fericita 
noastră nădejde şi arătarea slavei marelui nos-
tru Dumnezeu şi Mântuitor Isus Hristos. El S'a 
dat pe Sine însuşi pentru noi, ca să ne răscum-
pere din orice fărădelege, şi să-Şi curăţească 
un norod care să fie al Lui, plin de râvnă pen-
tru fapte bune". Titu 2, 11—14. 

Ce curaj şi speranţă se găseşte în următoa-
rea solie care ne este data în „Parabolele Dom-
nului Hristos", pag. 149: 

„Cât este de mare ruşinea şi degradarea pri-
cinuite de păcat, cu mult mai mare va fi cinstea 
şi slava adusă de iubirea mântuitoare. Tuturor 
oamenilor, cari se străduiesc să a jungă după 
chipul lui Dumnezeu, sunt puse la dispoziţie 
comorile cereşti, cum şi o mare putere, care îi 
va pune mai pe sus chiar decât îngerii, cari nu 
au păcătuit niciodată". 

„Iar a Celui ce, prin puterea care lucrează 
în noi, poate să facă nespus mai mult decât ce-
rem sau gândim noi, a Lui să fie slava în bise-
rică şi în Hristos Isus, din neam, în neam, în 
vecii vecilor! Amin". Efes. 3, 20. 21. 

E. E. Andross 

Nutrind fericită nădejde 
De cetit Sâmbătă după amiază, 8 Decembrie 

„Păziţi-vă bine să nu pierdeţi rodul muncii 
voastre, ci să primiţi o răsplată deplină". 2 
loan 8. 

Apelul făcut aci de „ucenicul iubit" este a-
dresat drepţilor cari trăiesc în aşteptarea unei 
răsplătiri veşnice. El vorbeşte în această epis-
tolă, ca de altfel în mai toate scrierile sale, des-

pre o răsplată care aşteaptă pe copiii lui Dum-
nezeu, deplină, cu bogăţie şi veşnică. 

Venirea lui Isus, fericita nădejde 
• El este acela care a raportat pentru noi ape-

lul minunat al lui Hristos:/„Să nu vi se turbure 
inima. Aveţi credinţă în Dumnezeu, şi aveţi 
credinţă în Mine. In casa Tatălui Meu sunt 



multe locaşuri. Dacă n'ar fi aşa, v'aş fi spus. 
Eu Mă duc să vă pregătesc un loc. Şi după ce 
Mă voiu duce şi vă voiu pregăti un loc, Mă voiu 
întoarce şi vă voiu lua cu Mine, ca acolo unde 
sunt Eu, să fiţi şi voi". loan 14, 1—3. 

loan este acela care a păstrat pentru noi pre-
ţioasele cuvinte ale lui Isus: „Eu sunt învierea 
şi vieaţa. Cine crede In Mine, chiar dacă ar fi 
murit, va trăi". loan 11, 25. 

El este acela care ne-a adus cuvintele trium-
fătoare ale Maestrului: „Nu vă miraţi de lucrul 
acesta; pentrucă vine ceasul când toţi cei din 
morminte vor auzi glasul Lui, si vor iesi afară 
din ele". loan 5, 28. 29. 

Tot el este, de asemenea, care a încheiat so-
lia Bibliei cu acea minunată expresie a.celei 
mai adânci dorinţi a inimii sale: „Cel care ade-
vereşte aceste lucruri zice: ,Da, eu vin curând'. 
Amin! Vino, Doamne Isuse!" 

Speranţa celei de a doua veniri era pentru 
el o minunată realitate. Continuu, răsplata ha-
rului Domnului nostru Isus era înaintea feţii 
sale. El nutrea în inima lui acea mult binecu-
vântată nădejde a Evangheliei şi dorul inimii 
sale era ca capiii lui Dumnezeu să se pregă-
tească pentru glorioasa arătare a Domnului şi 
Mântuitorului lor şi să să fie gata la venirea Sa 
să primească o răsplată deplină. Este clar, to-
tuşi, că el înţelegea foarte bine că numai dacă 
păstrăm în inimi adevărul Evangheliei şi ţinem 
tare la el, putem nădăjdui să primim răsplata. 

Din cauză că Dumnezeu a trimes pe Isus 
„ca să fie proslăvit în sfinţii Săi", loan ne scrie: 

„Copilaşilor, este ceasul cel de pe urmă . . . 
Ce aţi auzit dela început aceea să rămână în 
voi. Dacă rămâne în voi ce aţi auzit dela înce-
put, şi voi veţi rămânea în Fiul şi în T a t ă l . . . 
Şi acum, copilaşilor, rămâneţi în El, pentru ca 
atunci când Se va arăta El, să avem îndrăs-
neală, şi, la venirea Lui, să nu rămânem de ru-
şine şi depărtaţi de El". 1 loan 2, 18. 24. 28. 

„Vedeţi ce dragoste ne-a arătat Tatăl, să ne 
numim copii ai lui Dumnezeu! Prea iubiţilor, 
acum suntem copii ai lui Dumnezeu. Şi ce vom 
fi nu s'a arătat încă. Dar ştim că atunci când 
Se va arăta El, vom fi ca Ei; pentrucă 11 vom 
vedea aşa cum este". 1 loan 3, 1. 2. 

Chiar dela întemeierea bisericii creştine, a 
doua venire a Domnului nostru a1 fost „fericita 
nădejde" a sa. Şi niciunul dintre scriitorii in-
spiraţi n'a încercat cu mai multă stăruinţă să 
ţină această speranţă tare şi vie în experienţa 
poporului lui Dumnezeu, ca apostolul loan. In 
mod foarte clar el a arătat că inimile noastre 
nu pot să păstreze această „fericită nădejde", 
dacă mai iubesc şi ascund în ele păcatul. Tot 
aşa de clar arată el că inima în care se păs-
trează această nădejde, este o inimă care caută 
ca în toate lucrurile să fie gata pentru marele 
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eveniment către care ţinteşte această „fericită 
nădejde". „Oricine are nădejdea aceasta în el, 
se curăţeşte, după cum El este curat". 

întotdeauna a fost de mare importanţă ca 
biserica lui Dumnezeu să trăească în lumina 
acestui măreţ eveniment, „aşteptând şi grăbind 
venirea zilei lui Dumnezeu". Iar noi cei cari 
aşteptăm aceste lucruri, suntem îndemnaţi de 
fiecare solie a Bibliei' să fim sârguincioşi, spre 
a f i „găsiţi înaintea Lui fără prihană, fără vină 
şi în pace". Importanţei ascultării de acest sfat 
şi nutririi acestei fericite nădejdi a revenirii în 
curând a Domnului nostru, ar trebui să-i îngă-
duim a pătrunde mai adânc în noi şi să aducă 
mai multă seriozitate în vieaţa noastră de pre-
gătire în vederea întâmpinării Lui. Primejdia 
pentru biserica celor rămaşi în acest timp de 
aşteptare este că va fi adusă în stare să creadă 
că „Stăpânul meu zăboveşte să vină". 

loan nu ne-a scris nouă despre lucrul acesta 
ca unora cari nu cunosc adevărul, ci mai de 
grabă ca unora cari cunosc adevărul, totuşi 
fiind în primejdie ameninţătoare de a fi în-
frânţi de lume. Cunoscând „că nicio minciună 
nu vine din adevăr", suntem totuşi într'o reală 
primejdie de a îngădui inimilor noastre să nu-
trească lucruri cari sunt absolut împotriva ade-
vărului. Dacă noi urmăm o astfel de cale nu 
putem nădăjdui să fim găsiţi de El în pace, 
fără prihană şi fără vină. Nu găsim nicăeri * 
vreun cuvânt care să spună că o vieaţă de som-
nolenţă, pe jumătate consacrată, nepăsătoare, 
de apostazie sau necredincioşie, ne va face po-
sibil a rămâne cu El sau să avem credinţă şi să 
nu ne ruşinăm la venirea Lui. De aceea, aver-
tizând împotriva îngăduirii ca spiritul lumesc 
să-şi găsească locşor în inimile noastre, loan ni 
se adresează zicând: „Nu iubiţi lumea, nici lu-
crurile din lume. Dacă iubeşte cineva lumea, 
dragostea Tatălui nu este în el". 1 loan 2, 15. 
Este cel mai de plâns fel de amăgire pentru noi 
de a crede că ne pregătim pentru venirea Dom-
nului nostru, în timp ce îngăduim iubirii de 
lume sau de lucrurile din lume să predomine 
în vieaţa noastră. In cazul acesta noi nu avem 
pe deplin „fericita nădejde", şi nici nu ne cu-
răţim pentru ca să fim asemenea Lui când Se 
va arăta. 

Stările din lume vestesc apropierea 
sfârşitului 
De fiecare parte, până la cele mai îndepăr-

tate părţi ale pământului, se desfăşură eveni-
mente cari merită atenţia noastră. Dureri ne-
sfârşite şi mizerie neagră stăpânesc nenumă-
rate milioane de oameni dintre toate popoarele, 
în timp ce pe de altă parte se aud voci că pă-
mântul produce mai mult de cât ar fi nevoie 
să satisfacă nevoile vieţii, şi să facă fericiţi pe 



toţi oamenii. Niciodată mai înainte civilizaţia 
noastră n'a atins un grad atât de înalt şi nici 
oamenii n'au fost mai bine educaţi; dar nicio-
dată vieaţa omenească n'a fost mai în primej-
die din cauza nelegiuirii timpurilor, şi a creş-
terii vertiginoasă a crimelor. Niciodată lumea 
n'a fost în mod mai tragic conştientă de groză-
via şi ruina războiului; şi totuşi, din cauza te-
merii îngrozitoare ce zgudue inimile oameni-
lor de pretutindeni, niciodată lumea nu s'a pre-

& gătit cu mai multă siguranţă şi febrilitate pen-
tru a se ruina pe sine printr'un războiu nimici-
tor. Niciodată lumea n'a avut nevoie de o gu-
vernare mai pătrunzătoare şi mai plină de în-
credere pentru a face faţă unui aproape com-
plet dezastru economic; şi niciodată guvernele 
n'au dovedit o mai mare slăbiciune, sau popoa-
rele să fi manifestat o aşa mică încredere în 
sistemele de guvernământ. Niciodată oamenii 
n'au avut nevoie de o mai mare, mai temeinică 
şi mai statornică credinţă în Dumnezeu ca a-
cum; dar niciodată dela potop încoace inimile 
oamenilor n'au fost mai lipsite de credinţă. 
Oare aceste lucruri nu ne vorbesc nouă în a-
ceastă clipă când aşteptăm venirea Fiului lui 
Dumnezeu din ceruri? Sunt ei oare numai pro-
feţi ai osândei fără nicio solie pozitivă de nă-
dejde pentru inimile cari aşteaptă pe Dumne-
zeu şi cari cunosc că minciuna nu este din ade-
văr? „Vine nenorocire, peste nenorocire, zvon 

ţ" după zvon", şi oare acestea să nu aibă nicio în-
semnătate pentru copiii lui Dumnezeu? Eze-
chiel referindu-se la orbirea oamenilor dintr'o 
vreme de mare nenorocire din trecut, îndemna 
pe oameni să ia seama la toate lucrurile cari se 
petreceau atunci în jurul lor şi să se ridice la o 
vieaţă nou şi conformă voinţii lui Dumnezeu, 
ca în felul acesta să primească îndurare dela 
El. Şi eu cred cu adevărat că evenimentele tim-
pului nostru vorbesc astăzi în mod solemn. 
Domnul S'a ridicat spre a face cunoscut 
locuitorilor tuturor ţărilor că El este încă 
Dumnezeu. Şi tocmai fiindcă Dumnezeu 
Şi-a întins mâna spre a face aceasta, prin 
toate cele ce vedem, auzim şi simţim în legă-
tură cu lucrurile ce se întâmplă acum în vieaţa 
omenirii, ne vine'solia solemnă: „Pregăteşte-te 
să întâlneşti pe Dumnezeul tău, Izraile"! Amos. 

- 4, 12. De aceea să ascultăm de sfatul dat prin 
profetul Domnului, care zice: „Căutaţi binele 
şi nu r ă u l / c a să trăiţi, şi ca astfel, Domnul, 
Dumnezeul oştirilor, să fie cu voi, cum spuneţi 
voi"! Amos 5, 14. 

Nepătaţi prin credinţa în adevăr 
Pentru un timp ca acesta Domnul ne-a dat 

adevărul prezent. El vrea ca acesta să ne fie 
„scut şi pavăză". Ţinta Sa este ca să ne încin-
gem coapsele cu el. Şi oare, iubiţi fraţi şi surori, 

ţinem noi atâta la acest adevăr încât el să fie 
pentru noi aceea ce doreşte Dumnezeu, şi aceea 
ce noi înşine simţim în inimile noastre că avem 
atâta nevoie? Nu este nimic altceva care să-i 
poată lua locul. Nu există nimic altceva cu care 
l-am putea înlocui. Dacă el pune stăpânire pe 
inimile noastre, atunci noi suntem apăraţi îm-
potriva răului. Dacă îi dăm numai un loc de 
formă în vieaţa noastră, oferindu-i numai lo-
cul al doilea în planurile şi scopurile noastre 
atunci nu va avea succes în lucrarea lui de a 
ne apăra împotriva răului, sau de a ne pregăti 
pentru arătarea glorioasă a Domnului. Deci, 
cum vom aştepta noi ziua venirii Sale? 

„Oricine o ia înainte, şi nu rămâne în în-
văţătura lui Hristos, n'are pe Dumnezeu. Cine 
rămâne în învăţătura aceasta are pe Tatăl şi 
pe Fiul". 2 loan 9. Cât de important este deci, 
ca să luăm seama la noi înşine, ca nu cumva 
să pierdem lucrurile pe cari le-am câştigat, ci 
mai de grabă să primim o răsplată deplină t 
Cât de peste măsură de important este ca prin 
păstrarea fericitei nădejdi, să ne asigurăm ini-
mile înaintea lui Dumnezeu! De asemenea a-
vem şi această mărturie: „Adevărul care a stat 
tare împotriva atacurilor duşmanului mai mult 
de o jumătate de veac, trebue să fie încă încre-
derea şi mângâierea poporului lui Dumnezeu". 
„Mărturii", Vol. IX, pag. 70. 

Inima lui Hristos era mângâiată şi credinţa 
Sa întărită prin aceeaşi măreaţă nădejde. Cu 
toate că trebuia să plece, El avea să vină din 
nou pentru a primi ce este al Său. Tocmai pen-
tru bucuria aceasta „a suferit crucea, a dispre-
ţuit ruşinea, şi şade la dreapta scaunului de 
domnie al lui Dumnezeu". In momentul cşnd 
puterile întunericului părea că au câştigat bi-
ruinţa, când, trădat şi părăsit, batjocorit şi lo-
vit, insultat şi calomniat, şedea în faţa persecu-
torilor Săi, gândurile Ii erau îndreptate spre 
slava celei de a doua veniri a Sa şi la bucuria 
de a reveni spre a lua la Sine pe cei răscum-
păraţi. „Veţi vedea", zicea El, „pe Fiul omului 
şezând la dreapta puterii Lui Dumnezeu, şi ve-
nind pe norii cerului". A vând în vedere a doua 
venire a Sa, Isus a mers să pregătească un loc 
pentru noi, şi tot cu acest gând a dat şi Spiritul 
Sfânt asupra poporului Său spre a-1 face des-
toinic pentru locul pe care a mers să-1 pregă-
tească. De asemenea, având în vedere a doua 
venire a Sa, El a dat poporului celor rămaşi 
adevărul Evangheliei veşnice pentru timpul 
acesta. Şi pentru a-1 pregăti în vederea acestui 
mare eveniment, El a făgăduit că le va trimete 
ploaia cea târzie. Tocmai pentru strângerea se-
cerişului este trimeasă ploaia cea târzie. 

Spiritul Sfânt, în puterea ploiei târzii, va 
duce la un sfârşit măreţ lucrarea Sa de a pre-
găti un popor pentru Domnul. Dar trebue me-



reu să ne amintim că factorul prin care El vrea 
să aducă la încheiere lucrarea Sa pe pământ 
pentru oamenii păcătoşi, este adevărul pe care 
1-a încredinţat acelora peste cari se va revărsa 
ploaia cea târzie. Aşa dar, numai acei cari păs-
trează adevărul în inimile lor vor fi pregătiţi 
să fie în pace în ziua venirii lui Hristos. 

Ziua venirii Sale este aproape. Cine poate 
să mai pună la îndoială lucrul aceasta când 
vedem repeziciunea cu care se desfăşură eve-
nimentele în orice parte a lumii? Nu este acesta 
timpul despre care apostolul Pavel scria Roma-
nilor? „Şi aceasta cu atât mai mult, cu cât ştiţi 
în ce împrejurări ne aflăm; este ceasul să vă 
treziţi în sfârşit din somn; căci acum mântui-
rea este mai aproape de noi decât atunci când 
am crezut. Noaptea aproape a trecut, se apro-
pie ziua. Să ne desbrăcăm dar de faptele întu-
nerecului, şi să ne îmbrăcăm cu armele luminii. 
Să trăim frumos ca în timpul zilei, nu în che-
furi şi în beţii; nu în curvii şi în fapte de ru-
şine; nu în certuri şi în pizmă; ci îmbrăcaţi-vă 
în Domnul Isus Hristos, şi nu purtaţi grijă de 
firea pământească, pentru ca să-i treziti pof-
tele". Rom. 13, 11—14. 

Este cu siguranţă timpul cel mai potrivit ca 
fiecare din noi să luăm seama la această aver-
tizare şi să ne întoarcem cu mai multă hotărîre 
dela lume spre Dumnezeu. Dacă ne desbrăcăm 
intr 'adevăr de faptele întunerecului şi ne îm-
brăcăm cu armele luminii; dacă trăim frumos 
ca în timpul zilei; dacă ne îmbrăcăm în Dom-
nul Isus Hristos, şi nu purtăm grijă de firea 
pământească, pentru a-i trezi poftele; atunci cu 
siguranţă adevărul va rămâne cu putere în ini-
mile noastre, şi va continua să ţină trează „fe-
ricita nădejde". 

Nevoia unei mai depline consacrări 
Niciodată mai înainte în istoria acestui pă-

mânt nu s'a dus mai repede şi cu mai mult suc-
ces solia adevărului la multe popoare, naţiuni 
şi limbi ale pământului. Niciodată mai înainte 
lucrarea cea mare a lui Dumnezeu n'a cerut 
atât de grabnic tot ceea ce putem face pentru 
înaintarea şi încheierea ei. 

Vieaţa noastră, inima noastră, copiii noştri, 
mijloacele noastre, trebue să fie aduse acum 
cu cea mai arzătoare dorinţă şi cu cea mai se-
rioasă consacrare la picioarele Mântuitorului 
spre a contribui la marea Sa lucrare. 

La o astfel de consacrare a tot ce avem, la 
o astfel de despărţire de o lume a cărei soartă 
este sigilată, la o astfel de aşteptare a arătării 
Domnului şi Mântuitorului nostru şi la o astfel 
de îmbrăcare cu Domnul Isus Hristos, ne chea-
mă în mod solemn Evanghelia cea veşnică în 
vederea ceasului judecăţii care a venit deja, şi 
a sfârşitului tuturor lucrurilor care este aproa-

pe. In mod solemn şi cu sinceritate repet apelul 
care a apărut de curând în „Review and He-
rald'' scris de fratele L. H. Christian, preşedin-
tele Diviziunii Europene de Nord: 

„Răsturnarea universală actuală este un pu-
ternic sunet de trâmbiţă către poporul lui Dum-
nezeu, ca, înzestraţi cu un zel nou să pună 
mâna şi să înainteze lucrarea. Chiar dacă mij-
loacele sunt puţine, noi trebue să lucrăm cu 
hotărîre la întinderea lucrării advente.- Este 
timpul ca acum să aruncăm o privire clară şi 
lipsită de prejudecăţi, asupra câmpului din lu-
mea întreagă . . . . Trebue să pătrundem fără 
nicio întârziere în orice ţinut de pe pământ, în 
orice provincie şi în orice loc în care solia n'a 
pătruns încă. 

„Să înaintăm cu curaj şi spiritul misionar 
să crească în noi mai puternic decât oricând. 
Să desfidem desnădejdea şi să despreţuim pri-
mejdia. Trebue să fim gata să ne dăm vieaţa 
pentru Hr is tos . . . Dacă mişcarea adventă tre-
bue să meargă în toată lumea, atunci în mod 
hotărît trebue ca de grabă să intrăm numaide-
cât acolo unde uşile sunt deschise. Trebue să ne 
grăbim ca să semănăm sămânţa adevărului în 
toate câmpurile. Trebue să trimetem oameni 
formaţi în orice ţinut şi la orice limbă, pentru 
a predica şi apăra solia aceasta. Ne trebue oa-
meni cari să nu fie expulzaţi din cauza naţio-
nalităţii şi cari să nu părăsească patria lor din 
cauza persecuţiei". 

Pentru ca să aducem la o bună reuşită toate 
acestea, cum şi pentru a ne asigura mântuirea 
noastră, „fericita nădejde" trebue să fie păs-
trată în inimile noastre. Iubiţi fraţi şi surori, 
noaptea aproape a trecut şi se luminează de 
ziuă. Este timpul cel mai potrivit pentru noi să 
ne deşteptăm din somn şi să îmbrăcăm armele 
luminii. Curând, foarte curând, Isus va veni. 
Fie ca El să ne găsească trezi şi veghind, şi 
pregătiţi ca la venirea Sa să intrăm cu El la 
nunta Mielului, şi să nu fim găsiţi între acei 
cari vor fi lăsaţi afară, când El le va închide 
lisa pentru veşnicie. 

C H. Watson 

„Curierul Misionar". 
Foaie lunară. 
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